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Protokół Nr LXXXVIII.2O23 
z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 28 grudnia 2023 r. godz. 10:00

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 10— a zakończone o godzinie 14—. W sesji wzięło 
udział 17 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. Listy obecności radnych oraz 
osób zaproszonych obecnych na sesji stanowią kolejno załączniki nr 1 i nr 2 do niniejszego protokołu. 
Obradom przewodniczyła pani Bożena Kornacka - Przewodnicząca Rady Powiatu w Opatowie, która 
powitała wszystkich obecnych.
Podczas rozpoczęcia obrad nieobecna pani radna Alicja Frejlich.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Przedstawienie autopoprawek do budżetu powiatu przez Przewodniczącego Komisji budżetu, 

finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu oraz głosowanie nad poszczególnymi 
autopoprawkami polegającymi na:
1) zwiększeniu wydatków na inwestycyjne zadanie wieloletnie „Budowa Świętokrzyskiego 
Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej" poprzez przeniesienie ich z roku 2023 do roku 2024 ze 
względu na brak wykonania w roku 2023 w łącznej kwocie 4.032.482 zł (w tym 372.406 zł 
wynikające z pierwszej informacji o autopoprawkach, przekazanej dnia 13.12.2023 r. oraz 
3.660.076 zł dodane do autopoprawki w drodze uzupełnienia, zgodnie z informacją z dnia 
14.12.2023 r.). Część środków w kwocie 4.002.167 zł to środki stanowiące dofinansowanie 
Rządowego Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych, natomiast środki w kwocie 
30.315 zł to wkład własny powiatu.

2) zwiększeniu wydatków na zadanie wieloletnie „Przebudowa układu pomieszczeń budynku 
Starostwa Powiatowego w Opatowie oraz dostosowanie budynku do przepisów 
przeciwpożarowych" o kwotę 15.000 zł z przeznaczeniem na dostawę i montaż zestawu 
hydroforowego do podnoszenia ciśnienia p.poż na budynku Starostwa. W budżecie na rok 2024 
zaplanowano już na ten cel kwotę 60.000 zł, jednak w związku ze wzrostem cen, dokonano 
aktualizacji oferty na dostawę i montaż przedmiotowego zestawu i w wyniku analizy otrzymanych 
ofert zachodzi konieczność zwiększenia planu na ten cel o w/w kwotę 15.000 zł.
3) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie Strategii 
Rozwoju Elektromobilności Powiatu Opatowskiego na lata 2023 - 2035" przewidzianego do 
realizacji w latach 2023 - 2024. Pierwotnie zadanie planowano wykonać w całości w 2023 roku, 
jednak z uwagi na to, iż Wykonawca zadania zwrócił się wnioskiem z dn. 04.12.2023 r. o wydłużenie 
terminu realizacji zadania do dnia 31.03.2024 r. w związku z koniecznością sporządzenia 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko, koniecznym jest zabezpieczenie środków na 
opracowanie w/w Strategii w kwocie 49.692 zł w uchwale budżetowej na rok 2024.
4) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Umowa w zakresie 
przygotowania i złożenia projektu Strategicznego partnerstwa OSI Doliny Wisły oraz prowadzenia 
spraw bieżących Partnerstwa OSI Dolina Wisły, związanych tym projektem" przewidzianego do 
realizacji w latach 2023 - 2024. W roku 2023 wypłacono część wynagrodzenia przysługującego
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Wykonawcy stanowiącą 65 %, tj. kwotę 2.925 zł, natomiast pozostałe 35 %, tj. kwota 1.575 zł 
zostanie wypłacona po przekazaniu przez Wykonawcę kompletu dokumentów stanowiących 
przedmiot zamówienia i zgodnie z aktualnymi uzgodnieniami nastąpi to w 2024 roku, toteż 
koniecznym jest wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.
5) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Usługi doradcze 
w zakresie przygotowania projektu realizowanego z konkursu grantowego Cyberbezpieczny 
Samorząd", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024 o wartości 18.450 zł. Pierwotnie 
zadanie planowano wykonać w całości w 2023 roku, jednak w związku ze zmianą terminu składania 
wniosków o Grant nie była możliwa realizacja w/w umowy w przewidzianym terminie. Nadmienia 
się, iż wynagrodzenie z tytułu świadczenia usługi jest wypłacane tylko wtedy, gdy Zamawiający 
otrzymał promesę przyznania Grantu, rozumianą jako umieszczenie Zamawiającego na liście 
projektów grantowych, wyłonionych do dofinansowania. Jako że terminy dla konkursu zostały 
przesunięte, przewiduje się, iż informacja o przyznaniu grantu może pojawić się dopiero na 
początku 2024 roku i dopiero wówczas będzie możliwa realizacja płatności, toteż koniecznym jest 
wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.
6) wprowadzeniu do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa DP nr 
1566T i 1588T w m. Usarzów na dł. ok. 1,800 km", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 
2024. Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, natomiast 
wydatkowanie środków w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż koniecznym jest 
wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.
7) wprowadzeniu do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa DP nr 
1551T w m. Borków, Mydłów na dł. ok. 2,095 km"", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 
2024. Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, natomiast 
wydatkowanie środków w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż koniecznym jest 
wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.

7. Przedstawienie opinii przewodniczących komisji stałych rady o projekcie budżetu powiatu na rok 
2024 uwzględniających autopoprawki.

a) pan Tomasz Staniek - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku;
b) pani Alicja Frejlich - Przewodnicząca Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg 

i transportu;
c) pan Wojciech Majcher - Przewodniczący Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy 

społecznej;
d) pan Adam Rozszczypała - Przewodniczący Komisji budżetu, finansów, rozwoju 

gospodarczego i promocji powiatu.
8. Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie:

a) opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024 - 
2027.

b) opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Opatowskiego na 2024 r.
9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:

a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Opatowskiego na lata 2023 - 2027,

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok,
c) w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024 

-2027,
d) w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2024 rok,
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e) w sprawie przyjęcia do realizacji 3 - letniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej
w Powiecie Opatowskim,

f) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty osoby 
z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024, 
realizowanego ze środków Funduszu Solidarnościowego,

g) o zmianie uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 
zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Opatowski.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
11. Zakończenie obrad LXXXVIII sesji Rady Powiatu.

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka wypowiedziała formułę „otwieram obrady sesji rady powiatu". 
Następnie poprosiła o zalogowanie się do systemu do głosowania elektronicznego.
Obecni radni w liczbie 16 zalogowali się do systemu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że obrady są 
prawomocne. Podczas rozpoczęcia obrad nieobecna pani radna Alicja Frejlich.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka zapytała, czy są uwagi do protokołu z ostatniej sesji Rady 
Powiatu w Opatowie.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie 
protokół z poprzedniego posiedzenia.

W głosowaniu jawnym protokół Nr LXXXVII został przyjęty jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 16 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (16) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara Kasińska, Bożena 
Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława 
Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek. 
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Następnie pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu.

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad.
Pani Przewodnicząca odczytała projekt porządku obrad.

O głos poprosił pan Tomasz Staniek - Starosta Opatowski, który zgłosił wniosek formalny o zmianę 
projektu porządku obrad poprzez dodanie w pkt 9 ppktów h) oraz i) w brzmieniu:
h) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Marcina Biskupa w Opatowie 
z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przeprowadzenie prac remontowo - konserwatorskich 
w zabytkowej Kolegiacie p.w. św. Marcina w Opatowie"
i) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie żądania podjęcia działań w celu zakończenia protestów 
przedstawicieli branży transportu drogowego.
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Pani Przewodnicząca poprosiła pracownika o wprowadzenie do systemu zgłoszonego wniosku 
formalnego.

Na salę obrad weszła pani radna Alicja Frejlich (godz. 10:25). Od tego momentu obrady toczyły się 
w obecności 17 - osobowego składu radnych.

Pani Przewodnicząca poprosiła o przystąpienie do głosowania nad zgłoszonym wnioskiem formalnym.

W głosowaniu jawnym wniosek formalny został przyjęty jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Kontynuując obrady pani Przewodnicząca poddała treść odczytanego na wstępie porządku obrad wraz 
z wprowadzoną jego zmianą pod głosowanie.
PORZĄDEK OBRAD:
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
6. Przedstawienie autopoprawek do budżetu powiatu przez Przewodniczącego Komisji budżetu, 

finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu oraz głosowanie nad poszczególnymi 
autopoprawkami polegającymi na:

1) zwiększeniu wydatków na inwestycyjne zadanie wieloletnie „Budowa Świętokrzyskiego Centrum 
Przedsiębiorczości Rolniczej" poprzez przeniesienie ich z roku 2023 do roku 2024 ze względu na brak 
wykonania w roku 2023 w łącznej kwocie 4.032.482 zł (w tym 372.406 zł wynikające z pierwszej 
informacji o autopoprawkach, przekazanej dnia 13.12.2023 r. oraz 3.660.076 zł dodane do 
autopoprawki w drodze uzupełnienia, zgodnie z informacją z dnia 14.12.2023 r.). Część środków 
w kwocie 4.002.167 zł to środki stanowiące dofinansowanie Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Programu Inwestycji Strategicznych, natomiast środki w kwocie 30.315 zł to wkład własny powiatu.
2) zwiększeniu wydatków na zadanie wieloletnie „Przebudowa układu pomieszczeń budynku 
Starostwa Powiatowego w Opatowie oraz dostosowanie budynku do przepisów przeciwpożarowych" 
o kwotę 15.000 zł z przeznaczeniem na dostawę i montaż zestawu hydroforowego do podnoszenia 
ciśnienia p.poż na budynku Starostwa. W budżecie na rok 2024 zaplanowano już na ten cel kwotę 
60.000 zł, jednak w związku ze wzrostem cen, dokonano aktualizacji oferty na dostawę i montaż 
przedmiotowego zestawu i w wyniku analizy otrzymanych ofert zachodzi konieczność zwiększenia 
planu na ten cel o w/w kwotę 15.000 zł.
3) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie Strategii 
Rozwoju Elektromobilności Powiatu Opatowskiego na lata 2023 -2035" przewidzianego do realizacji 
w latach 2023 - 2024. Pierwotnie zadanie planowano wykonać w całości w 2023 roku, jednak z uwagi
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na to, iż Wykonawca zadania zwrócił się wnioskiem z dn. 04.12.2023 r. o wydłużenie terminu realizacji 
zadania do dnia 31.03.2024 r. w związku z koniecznością sporządzenia strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko, koniecznym jest zabezpieczenie środków na opracowanie w/w Strategii 
w kwocie 49.692 zł w uchwale budżetowej na rok 2024.
4) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Umowa w zakresie 
przygotowania i złożenia projektu Strategicznego partnerstwa OSI Doliny Wisły oraz prowadzenia 
spraw bieżących Partnerstwa OSI Dolina Wisły, związanych tym projektem" przewidzianego do 
realizacji w latach 2023 - 2024. W roku 2023 wypłacono część wynagrodzenia przysługującego 
Wykonawcy stanowiącą 65 %, tj. kwotę 2.925 zł, natomiast pozostałe 35 %, tj. kwota 1.575 zł zostanie 
wypłacona po przekazaniu przez Wykonawcę kompletu dokumentów stanowiących przedmiot 
zamówienia i zgodnie z aktualnymi uzgodnieniami nastąpi to w 2024 roku, toteż koniecznym jest 
wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.
5) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. „Usługi doradcze w zakresie 
przygotowania projektu realizowanego z konkursu grantowego Cyberbezpieczny Samorząd", 
przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024 o wartości 18.450 zł. Pierwotnie zadanie planowano 
wykonać w całości w 2023 roku, jednak w związku ze zmianą terminu składania wniosków o Grant nie 
była możliwa realizacja w/w umowy w przewidzianym terminie. Nadmienia się, iż wynagrodzenie 
z tytułu świadczenia usługi jest wypłacane tylko wtedy, gdy Zamawiający otrzymał promesę przyznania 
Grantu, rozumianą jako umieszczenie Zamawiającego na liście projektów grantowych, wyłonionych do 
dofinansowania. Jako że terminy dla konkursu zostały przesunięte, przewiduje się, iż informacja 
o przyznaniu grantu może pojawić się dopiero na początku 2024 roku i dopiero wówczas będzie 
możliwa realizacja płatności, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do uchwały 
budżetowej na rok 2024.
6) wprowadzeniu do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa DP nr 
1566T i 1588T w m. Usarzów na dł. ok. 1,800 km", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024. 
Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, natomiast wydatkowanie środków 
w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do 
uchwały budżetowej na rok 2024.
7) wprowadzeniu do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „ Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa DP nr 
1551T w m. Borków, Mydłów na dł. ok. 2,095 km", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024. 
Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, natomiast wydatkowanie środków 
w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do 
uchwały budżetowej na rok 2024.
7. Przedstawienie opinii przewodniczących komisji stałych rady o projekcie budżetu powiatu na rok 

2024 uwzględniających autopoprawki.
a) pan Tomasz Staniek - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku;
b) pani Alicja Frejlich- Przewodnicząca Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg 

i transportu;
c) pan Wojciech Majcher - Przewodniczący Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy 

społecznej;
d) pan Adam Rozszczypała - Przewodniczący Komisji budżetu, finansów, rozwoju 

gospodarczego i promocji powiatu.
8. Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie:

a) opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024- 
2027.
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b) opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Opatowskiego na 2024 r.

9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023 - 2027,
b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok,
c) w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024- 

2027,
d) w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2024 rok,
e) w sprawie przyjęcia do realizacji 3 - letniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 

w Powiecie Opatowskim,
f) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty osoby 

z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024, realizowanego 
ze środków Funduszu Solidarnościowego,

g) o zmianie uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 
zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Opatowski,

h) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Marcina Biskupa w Opatowie 
z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przeprowadzenie prac remontowo - 
konserwatorskich w zabytkowej Kolegiacie p.w. św. Marcina w Opatowie",

i) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie żądania podjęcia działań w celu zakończenia protestów 
przedstawicieli branży transportu drogowego.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
11. Zakończenie obrad LXXXVI11 sesji Rady Powiatu.

W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.
Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Kontynuując pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który przedstawił okresową informację o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami 
stanowiącą załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do pana Starosty w realizowanym punkcie.

O głos poprosiła pani radna Wiesława Słowik, która zwróciła się do pana Starosty z prośbą 
o przybliżenie tematu dot. podpisanej umowy z Urzędem Marszałkowskim w zakresie podniesienia 
szkolnictwa branżowego oraz sprawę dot. elektromoblilności tj. czego życzyli sobie mieszkańcy.
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Pan Starosta powiedział, iż odpowie na pytania w punkcie dot. odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych.

Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad.

Ad. 5. Interpelacje i wolne wnioski radnych.
Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie.

O zabranie głosu poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który odczytał treść korespondencji email 
pomiędzy panem Tomaszem Stankiem, a Grzegorzem Gajewskim dotyczącą nieodpowiedniego 
zarządzania powiatem i gminą w latach poprzednich. Kontynuując powiedział, że nie zgadza się z takim 
stanowiskiem i oczekuje od pana Starosty oświadczenia, że przeprasza Bogusława Włodarczyka, byłego 
starostę oraz członków zarządu, którzy do roku 2018 pełnili funkcję i współkierowali tym powiatem za 
słowa zawarte w tym wystąpieniu. Uważam, że nie czas i nie miejsce dzisiaj, ale jeśli będzie potrzeba, 
będziemy porównywać te sukcesy i porażki nawzajem. Sami Państwo wiecie, jak było i jak jest, wiedzą 
też mieszkańcy. Nigdy sobie nie pozwoliłem na podobne zachowanie i takie próby oczerniania 
obecnego starosty. Mam prawo oczekiwać, że jak się mamy szanować nawzajem i chcemy, żeby nas 
mieszkańcy poszanowali, to najpierw sami się musimy szanować - mówił pan radny B. Włodarczyk. 
Kończąc ponownie wskazał, iż oczekuje przeprosin za wpis w tym temacie.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu radnemu Jackowi Dwojakowi, który 
powiedział, że w przerwie jednej z sesji zadał staroście pytanie odnośnie udzielenia sali gimnastycznej 
przy szkole im. Marii Skłodowskiej - Curie w Ożarowie. Miał dostać odpowiedź na piśmie i chciałby 
zapytać pana Starostę, czy już jest to pismo na etapie ukończenia? Jak nie, to kiedy będzie? Ponadto 
pan radny powiedział, że także dostał na maila, to znaczy pani Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, bo 
to było skierowane do Pani przewodniczącej Komisji Rewizyjnej z dnia 6 grudnia br., wpłynęło 8 
grudnia, po kontroli w Zespole Szkół nr 2 w Opatowie, gdzie pani dyrektor wystosowała odpowiednie 
pismo, sądzę, że wszyscy to przeczytali, jakie miała i do kogo. Dlatego też zwrócił się z prośbą do pani 
Przewodniczącej, aby w najbliższym czasie zwołała sesję nadzwyczajną. Ponadto dodał, że nic nie 
wiadomo czy były dyrektor Stańczyk wygrał, czy przegrał i jak ta sprawa się zakończyła. Nadmienił, iż 
dzieci mają nieudostępnioną salę gimnastyczną, a z tego, co mu wiadomo, wyrok sądu zapadł żeby te 
dzieci czynnie uczestniczyły w zajęciach fizycznych na sali gimnastycznej. Dlatego prosi o zaproszenie 
na sesję nadzwyczajną obecną panią dyrektor Zespołu Szkół w Ożarowie oraz byłego dyrektora Pana 
Marcina Stańczyka, aby udzielili pełnych informacji odnośnie tych obydwu szkół.

Kontynuując obrady pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Wiesławie Słowik, która 
powiedziała, że ocena jest niepokojąca. Jest jej bardzo przykro, ponieważ jako kilkudziesięcioletni 
samorządowiec nigdy nie dokonywała oceny poprzednich zarządów, ani rad. Uważa, że każda rada 
i każdy zarząd daje z siebie wszystko, żeby realizować daleko idące zadania. Poprosiła o wzajemny 
szacunek z uwagi na fakt, że i tak niedługo ocenią wszystko mieszkańcy. To będzie ocena faktyczna, 
gdzie się przekonamy, czy wykonaliśmy swoje zadania piastując mandat radnego Rady Powiatu, czy też 
nie. Pani radna nadmieniła, że jest ciągłość władzy i w związku z tym dlatego każda rada i każdy zarząd 
realizuje zadania. Ponownie zaapelowała o wzajemny szacunek, gdyż społeczeństwo obdarowało 
każdego z radych mandatem, mieszkańcy oczekują działań ale też będą oceniać.
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Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Anecie Bławat, która zwracając się do pana radnego 
J. Dwojaka powiedziała, że jeżeli chodzi o zwołanie sesji, to rozmawiała już z panią Przewodniczącą, 
aby zwołała sesję w trybie zwykłym, czyli takim, który uprzedzi nas wszystkich o tydzień, jeżeli chodzi 
o wystąpienia pokontrolne, protokół i odpowiedź pani dyrektor Zespołu Szkół nr 2 w Opatowie. W tej 
rozmowie zaznaczyła, że chciałaby jako przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odnieść się na tej sesji tylko 
i wyłącznie do Zespołu Szkół Nr 2 w Opatowie dlatego, że nie chce porównywać wystąpień 
pokontrolnych obu szkół. Jeżeli Państwo radni życzą sobie, aby to nastąpiło, to bardzo prosi, żeby to 
było po prostu na innej sesji bądź po przerwie i żeby takie porównywania nie nastąpiły, dlatego że 
każda jednostka i każdy protokół różnią się od siebie i jej zdaniem nie można w ten sposób dokonywać 
takich porównywań, dlatego że obie szkoły mają inny zakres działań, są inne kierunki w obu szkołach. 
Dlatego chciała tylko poinformować, że na ten temat już rozmawiała. Zostało ustalone, że w okresie 
świątecznym, taka sesja jest nawet niepoprawna do tego, aby była zwołana i zaraz po nowym roku 
miała być ona zwołana w trybie zwyczajnym i chciałaby podtrzymać swoją prośbę. Natomiast jeżeli 
chodzi o drugą kwestię i to, co się teraz dzieje wokół Zespołu Szkół w Ożarowie, to jak najbardziej, tylko 
uważa, że powinno być to nie na tej samej sesji bądź jeżeli będzie, to nie można porównywać obu tych 
szkół.

Pani Przewodnicząca potwierdziła, iż faktycznie taka rozmowa się odbyła, gdzie wspólnie ustalono, że 
zwoła taką sesję w trybie zwyczajnym w miesiącu styczniu.

Kontynuując pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, który 
oznajmił, iż od radnego J. Dwojaka nie słyszał słowa porównanie. Dodał, że jeśli sam go użył to 
przeprasza, gdyż nie chce porównywać. Natomiast jest przekonany, że dobrze by było po zamknięciu 
punktu dotyczącego oceny wystąpienia pokontrolnego, która została przeprowadzona w Zespole Szkół 
nr 2, gdyby w następnym punkcie radni mieli informację, jakie są podjęte działania i jak funkcjonuje 
Zespół Szkół w Ożarowie po przeprowadzonej kontroli, ponieważ były wydane zalecenia pokontrolne 
przez Komisję Rewizyjną i jak zostały zrealizowane, na jakim jest to etapie. Pan radny zgodził się także 
z wypowiedzią pani radnej A. Bławat, że szkoły są różne, różny jest zakres ich działalności. Następnie 
odniósł się do wypowiedzi pani Wicestarosty z sesji odbytej w dniu 28 listopada br. mówiąc, iż była 
uprzejma powiedzieć, że nabór dotyczący Zespołu Szkół Nr 2, to jest 512 osób. Oznajmił, iż sprawdził, 
jak wygląda nabór w roku 2022/2023 w Zespole Szkół nr 2 wyjaśniając, iż w roku 2023 nabór to 116 
uczniów. Natomiast w roku 2022 nabór wyniósł 137, a więc konkretnie o 19 dzieci było mniej w roku 
2023 w stosunku do roku 2022 w Zespole Szkół nr 2 w Opatowie. Pan radny zwrócił uwagę, że 
w związku ze zmianą ustawy o szkolnictwie i o tym, ile dzieci, do których klas chodzi, ten rocznik jest 
rocznikiem podwójnym praktycznie jako drugi etap reformy edukacji. Dla uściślenia podaje to tylko po 
to, że czasami padają nazwy i nie wszyscy pamiętają. Wnosiłbym o to, żeby po tym punkcie, o którym 
panie Przewodniczące rozmawiały, znalazł się punkt dotyczący oceny tego. Przypomnę jeszcze, że 
wtedy, kiedy w sierpniu stawiałem ten temat, był wniosek, że wtedy, kiedy będzie drugi protokół, 
porównamy, podejdziemy do tego tematu. Zgodziłem się w tym temacie, tak to ustaliliśmy i wydaje mi 
się, że dobrze byłoby także móc ocenić, jak zostały zrealizowane zalecenia Komisji Rewizyjnej, jak są 
realizowane, jak wygląda sprawa w tym temacie, czy są płacone dzierżawy, czy nie są - zakończył 
wypowiedź pan radny B. Włodarczyk.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Anecie Bławat, która dopowiedziała, że absolutnie nic 
nie przesadziła, dlatego że pan radny Jacek Dwojak w wywiadzie po ostatniej sesji do jednej z telewizji 
powiedział, że radni chcą, porównać i tak dalej. Więc tylko zaznaczyła i być może była to pomyłka, 
przejęzyczenie. Natomiast zaznaczyła, że nie chce porównywać i dobrze, że się z tym wszyscy zgadzają.

Protokół Nr LXXXVIII.2O23 z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie VI kadencji odbytej w dniu 28 grudnia 2023 r. Str.8



OR-II.0002.88.2023
Dodała, że jeżeli chodzi o wypowiedź pani Wicestarosty co do naboru, to również uważa, że minęła się 
z prawdą, ale myśli, że tą dyskusję będzie również można na tej sesji w tym temacie poprowadzić.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Wicestaroście Małgorzacie Jalowskiej, która wyjaśniła, że 
poprosiła kierownika oświaty o przedstawienie liczby wszystkich dzieci w roku szkolnym. Również dot. 
dodatkowych zajęć KKZ, bo to też są uczniowie, ale chodziło o liczbę wszystkich dzieci. Tę informację 
otrzymała z Wydziału Oświaty. Dodała, że wcale nie miała zamiaru przedstawiać niczego w złym 
świetle, mijać się z prawdą, a wręcz przeciwnie. Chciała tylko pokazać dynamikę i pokazać, że ta szkoła 
się rozwija i idzie w dobrym kierunku, z uznaniem dla dyrekcji , całej kadry pedagogicznej 
i administracyjnej gdyż wie, że z rozmów z rodzicami, z uczniami są bardzo zadowoleni z poziomu 
kształcenia i relacji w tej szkole. Te informacje statystyczne tylko i wyłącznie temu służyły. Nie służyły 
porównaniu, czy ocenianiu, czy do innych kwestii, była to tylko liczba wszystkich dzieci w szkole. Bo 
tylu jest uczniów z posiadanej przez nią informacji na dzień dzisiejszy.

Pani Przewodnicząca udzieliła ponownie głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, który 
oznajmił, że nie może się zgodzić z wypowiedzią pani Wicestarosty, gdyż parę razy odsłuchiwał 
nagranie, a ponadto cieszy się, że pani Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej podzieliła jego stanowisko. 
Wypowiedź pani Wicestarosty była wówczas precyzyjna. Dodał, że nawet jak się człowiek pomyli, czy 
przejęzyczy, to tak jak radny Jacek Dwojak potrafił, czy on sam wycofać się po prostu z określonego 
zdania. Tak wydaje mu się, że zwykle, normalne można było powiedzieć a nie tłumaczyć. Pierwsza 
godzina, pięćdziesiąta trzecia minuta proszę, każdy może to odsłuchać i zobaczyć do czego się to 
odnosiło.

Pani Wicestarosta odpowiedziała, że nie komentuje wypowiedzi radnego tylko wypowiedziała sie wtej 
kwestii. Nadmieniła, że oczywiście odsłucha nagranie, bo być może nastąpiło przejęzyczenie. 
Powiedziała to wówczas dlatego, aby w jak najlepszym świetle przedstawić Zespół Szkół nr 2 
w Opatowie im. Bartosza Głowackiego. Dalej podtrzymuje swoje stanowisko, że wszystkie szkoły są 
prowadzone wzorcowo i cieszą się dużym uznaniem.

Pani Przewodnicząca udzieliła ponownie głosu panu radnemu Tomaszowi Świątkowi, który zwracając 
się do Państwa Starostów, Zarządu, ewentualnie do Pani skarbnik powiedział, że w uzasadnieniu do 
budżetu na rok 2024 znalazł informację, że ponad 25 000.000,00 zł jest do przeznaczenia na inwestycje 
związaną z budową Świętokrzyskiego Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej we Włostowie. Rozumie, 
że większość tych środków, są to środki rządowe. Ma pytanie, ile w procentach lub liczbowo będzie 
wynosił zakładany wkład własny powiatu w tą inwestycję? I jakie są plany odnośnie, przybliżenia się do 
zakończenia tej inwestycji, innych przedsięwzięć związanych właśnie z tym Inkubatorem 
Przedsiębiorczości?

Pani Przewodnicząca udzieliła ponownie głosu panu radnemu Jackowi Dwojakowi, który powiedział, że 
faktycznie w wywiadzie pomyłkowo użył słowa porównanie, nigdy tego nie chciał, ale po prostu 
chciałby poznać prawdę oraz by się to raz na zawsze skończyły tematy związane z sytuacją pokontrolną 
w oby dwóch szkołach. Na dzień dzisiejszy różne sprawy, różne procesy się toczą, nikt radnym nic nie 
mówi, a jako rada powinni wiedzieć faktycznie, co się dzieje w danej szkole i na jakim jest etapie, a od 
zarządu nic nie wiadomo.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka powiedziała, że mówiła, by skończyć dyskusję w tym temacie,
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ponieważ najbliższa sesja będzie poświęcona oświacie i Państwo radni tam szczegółowo uzyskają 
wszystkie informacje, więc bardzo prosi, żeby w temacie szkół dyskusję już zamknąć.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Agnieszce Łubie - Mendyk, która powiedziała, że 
chciałaby kontynuować to, co rozpoczął pan radny T. Świątek. Ma pytanie i prośbę o rozszerzenie tego 
tematu, bo za chwilę odbędzie się głosowanie nad autopoprawką do budżetu na rok 2024. W związku 
z czym prosiłaby właśnie pana Starostę o szerszą informację, dotyczącą budowy Świętokrzyskiego 
Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej. Czyli by zostało przedstawione jaki jest całkowity koszt 
inwestycji, ile wynosi wysokość dofinansowania oraz na jakim etapie jest ta inwestycja, co jest 
zrobione, a co zostało do zrobienia.

Pani Przewodnicząca uznała, iż sprawa dotyczy autopoprawki, którą będzie poddawać pod głosowanie, 
to jeśli pan Starosta zechce odpowiedzieć w wyjątkowej sytuacji, to bardzo prosi, gdyż odpowiedzi są 
na końcu.

Głos zabrał pan Starosta Tomasz Staniek, który powiedział, że poprosi panią Skarbnik, aby podała 
liczby, żeby to były liczby sprawdzone. Następnie pan Starosta powiedział, że Świętokrzyskie Centrum 
Przedsiębiorczości Rolniczej we Włostowie, czyli centrum gospodarcze, które Powiat Opatowski 
realizuje, będzie składało się docelowo w projekcie w zasadzie z trzech inwestycji. Pierwsza to jest 
Inkubator Przemysłowy, druga to będzie Manufaktura Kultury Kulinarnej i trzecia w planie jest to 
Centrum Logistyczne. Inkubator przemysłowy to jest hala o powierzchni 7000 m2 wraz z zapleczem 
socjalno-biurowym około 300 m2 wraz z całą infrastrukturą, czyli drogi dojazdowe, oświetlenie, 
monitoring, ogrodzenie tego terenu i utwardzenie placów, zarówno manewrowych, jak też placów 
składowych. To przedsięwzięcie realizowane już jest przez trzech wykonawców w trzech etapach. 
Pierwszy etap to jest budowa inkubatora, która polegała na budowie inkubatora około 4200 m2 hali 
wraz z zapleczem socjalno-biurowym i drogami dojazdowymi. Drugi etap był podzielony także na 
dobudowę hali ponad 2000 m2 wraz z placami manewrowymi. Trzeci punkt to dofinansowanie było ze 
środków Polskiego Ładu dla gmin popegeerowskich, to jest wykonanie oczyszczenia terenu i wykonanie 
ogrodzenia, monitoringu i oświetlenia tego całego terenu. W tej chwili mamy wybudowaną już 
z zewnątrz całą halę, zarówno pierwszego oraz drugiego etapu i trwają prace wykończeniowe. 
Z terminami jest tak, że pierwszy etap powinien skończyć się do 20 stycznia 2024 r., drugi etap według 
podpisanej umowy, to koniec miesiąca kwietnia. Również w marcu ma być dokończone oczyszczenie 
terenu i wykonanie ogrodzenia. Ma nadzieję, że wszystkie prace do końca kwietnia zostaną ukończone 
i inkubator będzie mógł już pełnić swoją funkcję. Inkubator, czyli miejsce, gdzie inkubuje się przyszły 
przemysł lub firmy, które chcą prowadzić działalność gospodarczą, rozpoczynają tę działalność 
gospodarczą na preferencyjnych warunkach. Ta hala będzie służyła pod wynajem dla przedsiębiorców, 
jest to pomoc dla przedsiębiorców. Taką pomocą w naszym powiecie było wybudowanie w Gminie 
Baćkowice np. budynku, w którym mieści się szwalnia i zatrudnia ponad 100 osób. Tak samo inkubator 
będzie podobnym miejscem, gdzie przedsiębiorca wynajmuje jakąś część hali i prowadzi swój biznes. 
Pan Starost oznajmił, że jest zainteresowanie, a ponadto przy sporządzaniu projektu i koncepcji 
rozwoju tego terenu, brane było pod uwagę właśnie zainteresowanie przedsiębiorców takim terenem 
i takimi inwestycjami. Uważa, że jest to motor gospodarczy i zapewnia, że będzie to motor gospodarczy 
dla naszego regionu, dla naszego całego powiatu, a także dla powiatów ościennych. Ponadto liczy, że 
będą tam nowe miejsca pracy i będzie też malało bezrobocie.

O głos poprosił pan radny B. Włodarczyk, który w odniesieniu do swojej pierwszej wypowiedzi zapytał,
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czy pan Starosta przeprosi, czy nie przeprosi, to wówczas będzie wiedział, jak się ma dalej zachowywać 
po prostu w tym temacie. Wskazał, że nie może nie reagować na takie wystąpienia i medialne lincze.

Pan Starosta powiedział, że padło również pytanie dot. udostępnienia sali gimnastycznej w Zespole 
Szkół w Ożarowie, bardzo prosi żeby na to pytanie odpowiedział obecny na sali obrad pan mecenas.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu mecenasowi Andrzejowi Latochowi, który 
przestawił się mówiąc, iż jest adwokatem, a jego kancelaria jest w Lublinie. Prowadzi szereg różnych 
postępowań. Został m.in. poproszony o to, żeby zająć się kwestiami szkoły w Ożarowie, gdyż tak jak to 
powiedział jeden z panów radnych prowadzonych jest wiele postępowań. Padło pytanie, co do kwestii 
tej sali gimnastycznej. Pan mecenas wskazał, że skorzysta między innym z powództwa Stowarzyszenia 
na rzecz Rozwoju Zespołu Szkół w Ożarowie przeciwko Starostwu Powiatowemu w Opatowie, 
reprezentowanemu przez starostę opatowskiego, gdyż to jest bardzo istotny element, o naruszenie 
posiadania, to co tutaj jeden z panów radnych powiedział, że został wydany wyrok. Otóż, nie został 
wydany żaden wyrok na dzień dzisiejszy, jest wyłącznie powództwo dotyczące naruszonego 
posiadania, które tak twierdzi stowarzyszenie, że to posiadanie zostało mu naruszone i w tym zakresie 
sąd wydał postanowienie o udzieleniu zabezpieczenia tego roszczenia. Przeczytał postanowienie 
wskazując, że sąd postanowił, że na czas toczącego się postanowienia udzielić zabezpieczenia 
roszczenia powództwa Stowarzyszenia na rzecz Rozwoju Zespołu Szkół w Ożarowie im. Marii 
Skłodowskiej-Curie w Ożarowie poprzez zobowiązanie pozwanego Starostwo Powiatowe w Opatowie, 
reprezentowanego przez Starostę Opatowskiego do udostępnienia do korzystania powodowi 
stowarzyszeniu, sali gimnastycznej zlokalizowanej w budynku Zespołu Szkół w Ożarowie poprzez 
przekazanie powodowi kluczy do sali gimnastycznej. Na dzień dzisiejszy procedura jest taka, że sąd 
tego uzasadnienia tego postanowienia nie doręczył. Samo postanowienie jest, nie ma klauzuli 
wykonalności na to postanowienie, przynajmniej taka nigdy nie dotarła i nikt z tego, co sprawdzał 
w sądzie, na razie na ten moment takiej klauzuli na to postanowienie nie wydał. Natomiast chciałby 
zwrócić uwagę na okoliczność, to jest oczywiście kwestia decyzji powoda, ale powód zdecydował się 
przeciwko starostwu wytoczyć to powództwo i tak również oznaczyć zabezpieczenie tego roszczenia, 
bo sąd wydaje zabezpieczenia na podstawie twierdzeń powoda. Chciałby zwrócić uwagę, że Starostwo 
Powiatowe w Opatowie nigdy takich kluczy nie posiadało. Tak skorzystał z tego powód, tak określił te 
okoliczności i tak skonstruował swoje roszczenie. Nie jemu jest oceniać, czy ono jest prawidłowe, czy 
nie, w sensie, czy powód to robi dobrze. Natomiast oczywiście odpowiedź na pozew sporządzono 
i wysłano do sądu. Na dzień dzisiejszy również sporządzony jest wniosek o sporządzenie i doręczenie 
uzasadnienia tego postanowienia, którego sąd do dnia dzisiejszego jeszcze nie doręczył. Natomiast na 
pewno, jeżeli sąd doręczy to postanowienie, na pewno złożone zostanie zażalenie, dlatego że 
postanowienie jest w jego ocenie błędne, ale zrobi to tylko po to, żeby w sprawie była jasność, czy 
stowarzyszenie ma rację, czy nie ma. Pomimo takiego zabezpieczenia i pomimo tego, że według jego 
osoby jest ono wydane w sposób nieprawidłowy, po ustaleniach z panem Starostą, z panią 
Wicestarostą dotyczących właśnie tego postępowania, ze względu na dobro dzieci, klucze zostaną 
stowarzyszeniu wydane, bez względu na kwestię tego zabezpieczenia, z którym osobiście będzie 
walczył jako prawnik. Dlatego, iż uważa, że ono w obrocie prawnym nie powinno funkcjonować. 
Natomiast jest to dobra wola, bo dzieci nie mogą mieć żadnego uszczerbku w zakresie swoich zajęć 
i stowarzyszeniu klucze zostaną wydane z zastrzeżeniem, że będzie mogło korzystać z tej sali w taki 
sposób, aby nie kolidowało to z zajęciami zespołu szkół. Jest ustalony grafik i będą tam również 
wskazane okienka, w których stowarzyszenie będzie mogło korzystać z tej sali gimnastycznej 
z zastrzeżeniem, iż to wszystko zostanie przesłane do stowarzyszenia po analizie uzasadnienia 
postanowienia sądu, bo też jest bardzo istotne, jak stowarzyszenie uzasadnia wydanie tego
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postanowienia o zabezpieczeniu. Klucze zostaną wydane oczywiście z zastrzeżeniem, że na koniec tego 
postępowania będziemy dochodzić pieniędzy za korzystanie przez stowarzyszenie z tej sali, a nie na 
zasadzie, żeby to było korzystanie nieodpłatne. Także takie pismo do stowarzyszenia zostanie 
skierowane natychmiast jak tylko zostanie odebrane postanowienie, bo na to tylko oczekuję, bo to też 
treść tego pisma będzie uzależniona od tego uzasadnienia sądu. Nic więcej, dodać nie mogę, bo to 
postępowanie jest w toku i jest ono bardzo świeże, a jeżeli są jakieś jeszcze pytania, to jest do 
dyspozycji - mówił pan mecenas A. Latoch.

O głos poprosił pan radny Jacek Dwojak podziękował panu mecenasowi za obszerną i szczerą 
wypowiedź, gdyż on sam z tym o czym mecenas powiedział, zapoznał się. Szkoda, że pan Starosta nie 
umiał odpowiedzieć w prosty, jasny, prawny sposób. Panie Starosto, powinien się pan wstydzić tego, 
co pan zrobił tym dzieciom, że pan im nie udostępnił. Niech Pan nie mówi, że Pani dyrektor nie 
udostępniła, tylko pan jest włodarzem - mówił pan radny J. Dwojak. Następnie zapytał pana mecenasa 
A. Latocha czy wie jaki był powód, że te dzieci nie korzystały z tej sali?

W odpowiedzi na powyższe pan mecenas A. Latoch poinformował, że od 19 lat jest adwokatem i bardzo 
sobie ceni bycie nie politykiem. Pytanie nie jest do niego, jest prawnikiem, wykonuje swoją pracę 
rzetelnie, odpowiada na wszystkie pisma. Wskazał, że nie wejdzie w tą odpowiedź. Decyzja zapadła 
taka, żeby dzieciom pomimo postanowienia, które jest wydane w sposób błędny i złoży na nie 
zażalenie. Jest wykonalne, ale nie jest prawomocne i nawet nie jest jeszcze wykonalne w sensie takim, 
że nie ma klauzuli wykonalności. Więc jest to sam początek i okaże się, kto wykaże racjonalność swoich 
tez. Proces sądowy jest dynamiczny i na każdym etapie podnosi się swoje argumenty. Pan mecenas 
nadmienił, iż tylko czeka na to, żeby sąd dostarczył to uzasadnienie, a natychmiast po tym sporządzi 
odpowiedź do stowarzyszenia i wydane zostaną klucze.

O głos poprosił pan Starosta, który powiedział, że nie będzie wciągał się w dyskusję. Państwo radni 
mówią o szacunku o poszanowaniu jako radnych i wszyscy mają rację, tylko chciałby, żeby to 
obowiązywało dwie strony, że za ciężką pracę, by radni też szanowali. Poprosił pana radnego J. Dwojak, 
aby nie używał słów, których użył w stosunku do jego osoby, bo tak samo mogą go urażać. Pan adwokat 
odpowiedział Panu na pytanie w moim imieniu, gdyż Starosta po to ma pracowników, żeby odpowiadali 
na pytania i właśnie dlatego delegował pana mecenasa, aby w tej kwestii odpowiedział. Sądzi, że 
udzielił wyczerpującej odpowiedzi. Ponadto wcale nie jest mu wstyd, jak to wskazał radny w swojej 
wypowiedzi. Również mógłby w odniesieniu do radnego użyć takich samych słów, ale nie będzie 
wdawał się w dyskusję. Kontynuując wypowiedź pan Starosta wskazał, że procedowana jest uchwała 
budżetowa na 2024 rok i nie rozumie powiązania jednego z drugim. Jeżeli ktoś z radnych ma uwagi do 
uchwały budżetowej, to prosi o ich podanie. Jeżeli miałem uwagi do funkcjonowania poprzedniego 
zarządu, to te uwagi podawałem i dlatego też taki był mój wpis. Czy przeproszę? Proszę Państwa, 
procedujemy teraz uchwałę budżetową i możemy o tej uchwale budżetowej dyskutować. 
W przestrzeni publicznej pojawia się wiele opinii, wiele różnych analiz, które nijak mają się 
z rzeczywistością. W przestrzeni publicznej pojawia się wiele insynuacji, której moja osoba również 
doświadcza. Te przykre doświadczenia są zarówno bezpośrednio ze strony radnych, jak i ze strony 
otoczenia, które Państwo sobie tworzą. Wobec tego, ja również protestuję i również nie pozwolę, aby 
moje dobre imię i moja ciężka praca była szargana. Rozumiem, że jesteście Państwo politykami. 
Rozumiem, że reprezentujecie różne opcje polityczne, ale starajmy się pracować dla dobra 
mieszkańców, a nie dla zaspokajania własnego ego. Dlatego proszę bardzo o poważne traktowanie 
w dwie strony siebie nawzajem - zakończył wypowiedź pan Starosta.
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Następnie pani Przewodnicząca Rady udzieliła głosu pani radnej Wiesławie Słowik, która powiedziała, 
że jej zdaniem pan adwokat udzielił wyczerpującej odpowiedzi dla wszystkich radnych i jest to bardzo 
dobre załatwienie sprawy, dlatego że skończą się niesnaski i sprawy dzieci nie będą rozstrzygane 
politycznie. Dodała ponadto, że wobec wyczerpującej odpowiedzi, że bez względu na to, jaki będzie 
końcowy wyrok sądu czy postanowienie, to jest najważniejsze, że te klucze wrócą z powrotem i dzieci 
będą mogły korzystać z sali. Zwracając się do pana Starosty powiedziała, że nigdy w życiu, nigdy 
przenigdy, a dość długo pełni rolę samorządowca, nie pisałam w mediach społecznościowych, nigdy 
nikomu nie ubliżyła i w związku z tym szanuje wszystkich, gdyż tak jak powiedziała, społeczność wybrała 
radnych, którzy nawzajem powinni się szanować.

Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca zakończyła dyskusję i przeszła do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 6. Przedstawienie autopoprawek do budżetu powiatu przez Przewodniczącego Komisji budżetu, 
finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu oraz głosowanie nad poszczególnymi 
autopoprawkami polegającymi na:
1) zwiększeniu wydatków na inwestycyjne zadanie wieloletnie ,,Budowa Świętokrzyskiego Centrum 
Przedsiębiorczości Rolniczej" poprzez przeniesienie ich z roku 2023 do roku 2024 ze względu na brak 
wykonania w roku 2023 w łącznej kwocie 4.032.482 zł (w tym 372.406 zł wynikające z pierwszej 
informacji o autopoprawkach, przekazanej dnia 13.12.2023 r. oraz 3.660.076 zł dodane do 
autopoprawki w drodze uzupełnienia, zgodnie z informacją z dnia 14.12.2023 r.). Część środków 
w kwocie 4.002.167 zł to środki stanowiące dofinansowanie Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Programu Inwestycji Strategicznych, natomiast środki w kwocie 30.315 zł to wkład własny powiatu. 
Pan Adam Rozszczypała - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał treść ww. autopoprawki.

O głos poprosiła pani Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Luba - Mendyk, która poprosiła, by pan 
Starosta udzielił informacji w ww. temacie, o które prosili radni wcześniej.

Pani Przewodnicząca oddała głosu panu Staroście Tomaszowi Stańkowi, który powiedział, że cały teren 
zagospodarowany będzie przez trzy inwestycje. Teraz realizowana jest pierwsza, czyli budowa 
Inkubatora Przemysłowego, która będzie w trzech etapach. Całość tego zadania opiewa na kwotę 
41929.394,00 zł. W pierwszym etapie było to 95% dofinansowania, w drugim etapie 80% 
dofinansowania i w trzecim etapie, czyli uporządkowanie tego terenu i ogrodzenie - 98% 
dofinansowania. W tym pierwszym etapie, gdzie było 95% dofinansowania, więcej dołożyliśmy, około 
80%, ponieważ dofinansowanie to było chyba ponad 15 000.000,00 zł, a ta inwestycja, przetarg 
poszedł za niecałe 20 000.000,00 zł. Także tutaj ten wkład własny był trochę większy niż 5%. W drugim 
etapie natomiast to było 20% dofinansowania i w tym uporządkowanie terenu 2%.

Pani A. Luba - Mendyk zapytała ile te wszystkie 3 etapy będą kosztować?

Pan Starosta odpowiedział, że razem te etapy/całość to może kosztować nawet i 100 000.000,00 zł, ale 
ona jest zaplanowana w budowie w częściach na poszczególne etapy. Na przykład teraz dostaliśmy 4 
000.000,00 zł na wybudowanie jednej manufaktury, która może funkcjonować już osobno, gdzie nie 
będą zrealizowane inne części. Także tą manufakturę kultury kulinarnej będziemy mogli realizować 
w kilku etapach, ponieważ ona będzie się składała co najmniej z sześciu takich elementów i w miarę 
pozyskiwania środków będziemy mogli tą manufakturę rozbudowywać. Jeżeli chodzi o centrum 
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logistyczne, to w budżecie województwa świętokrzyskiego w zasadzie w tej kolejnej już perspektywie 
finansowej mamy zagwarantowane 25 000.000,00 zł na realizację centrum logistycznego. To jest 50% 
z 25 000.000,00 zł, bo drugie 50%, 12 500.000,00 zł to jest wkład własny, który w różnych modelach 
można potem realizować, czy to w modelu finansowym jeszcze przy wsparciu budżetu państwa, to 
jeszcze się okaże. centrum logistyczne mamy również zagwarantowane w budżecie województwa 
świętokrzyskiego w kontrakcie programowym 25 000.000,00 zł.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, który w związku ze 
mianami koncepcji poprosił żeby przedstawić mu na piśmie (nie wie, czy reszta radnych sobie życzy), 
gotową kompleksową koncepcję, którą Zarząd Powiatu posiada, a przynajmniej powinien w rozpisaniu 
na poszczególne działy, rozdziały, pieniądze. Nie chce niczego sugerować, ale żeby nie pomylić się, tak 
jak w temacie szkół, aby wiedzieć dokładnie co, gdzie i ile. Państwo wiecie, że od początku głosowałem 
przeciwko temu projektowi. Każdy ma własne rozeznanie w tym projekcie. Przypominam, że kończymy 
kadencję pięcioipółletnią, dyskutujemy i coś robimy w tym temacie, ponieważ przesuwamy środki 
z tego roku na drugi rok. Nie będę głosował przeciw, po prostu w tym punkcie wstrzymam się od głosu. 
Niezależnie od mojego wstrzymania się od głosu prosiłbym o przesłanie w najbliższym możliwym czasie 
wersji elektronicznej i papierowej przez Zarząd Powiatu kompleksowej dokumentacji w tym temacie - 
zakończył wypowiedź pan radny B. Włodarczyk.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Anecie Bławat, która zwracając się do pana Starosty 
poprosiła o uzupełnienie wypowiedzi, gdyż powiedział o kwocie ponad 41 000.000,00 zł. Zapytała, ile 
z tych 41000.000,00 zł było środkami pozyskanymi, a ile wkładem własnym powiatu? Ponadto 
chciałaby zapytać jeszcze o zagwarantowane 25 000.000,00 zł. Co to znaczy zagwarantowane? To 
znaczy, że już jest jakieś porozumienie podpisane? Przecież perspektywy w tym zakresie jeszcze nie 
ma. To są środki konkursowe?

W odpowiedzi na powyższe pan Starosta powiedział, że zapisane jest to w kontrakcie programowym 
25 000.000,00 zł, ale dotacja, dofinansowanie stanowi 12 500.000,00 zł i to są środki pozakonkursowe, 
ponieważ takie są zasady. To są środki pozakonkursowe 12 500.000,00 zł, a drugie 12 500.000,00 zł 
wkład własny.

Pan radny Bogusław Włodarczyk zapytał, czy w ramach przesyłanych informacji i tego o co prosił 
wcześniej można byłoby przesłać to porozumienie, które ma Zarząd Powiatu podpisane z zarządem 
województwa? Bo tak to zrozumiał, że skoro jest, to jest podpisane.

Pan Starosta podziękował za pytanie, mówiąc, iż są to bardzo kluczowe pytania i z chęcią na to pytanie 
panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi też odpowie i przedstawi wszystkim radnym cały zamysł 
funkcjonowania tego terenu. Może faktycznie skomplikowanie jest to przekazać dlatego przekaże 
informacje na piśmie. Co do pytania pani radnej Anety Bławat o podział środków, ile jest środków 
pozyskanych, a ile jest wkładu naszego własnego pan Starosta poprosił żeby pani Skarbnik lub Wydział 
Inwestycji udzielili konkretnej informacji.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Wiesławie Słowik, która powiedziała, że pan Starosta 
w swojej wypowiedzi mówił, iż cała ta inwestycja, czyli budowa inkubatora to na dzień dzisiejszy 
41 929.394,00 zł. Jako pierwszy filar otrzymaliśmy 95% dofinansowania, do drugiego 85%, do trzeciego 
98%. Na którą stronę by nie mnożyła, nie dzieliła, nic jej nie wychodzi. Dlatego, że jej pytanie jest
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skierowane tylko i wyłącznie o konkret, jak się zamyka to przedsięwzięcie, jaką kwotą? Ile środków 
zewnętrznych bez względu na programy, z których korzystamy, ile wynosi wkład własny?

Pan Starosta poprosił panią Przewodniczącą o zarządzenie przerwy, celem sprawdzenia i podania 
rzetelnej informacji.

Głos zabrała pan i radna Wiesława Słowik, która powiedziała, że umowa na każdy jeden projekt czy 
przedsięwzięcie, jest zawierana. W związku z tym należałoby radnym tylko ten zapis pokazać w tym 
paragrafie, że środki zewnętrzne pozyskane z Polskiego Ładu, czy innego programu stanowią tyle, to 
jest kwota taka, udział własnych środków to tyle. Każdy z radnych wie, że realizując jakikolwiek projekt 
należy mieć udział własny i środki zewnętrzne, które ściągamy i realizujemy zadania. Dlatego też bardzo 
by prosiła również o rzetelną informację celem uniknięcia ewentualnych nieprawdziwych informacji, 
gdyż na pewno jako radni będą o to pytani.

Podczas wypowiedzi pani radnej W. Słowik salę obrad opuścili pan radny Wacław Rodek oraz pan radny 
Jacek Dwojak (godz. 11:33). Od tego momentu obrady toczyły się w obecności 15 - osobowego składu 
radnych.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Barbarze Kasińskiej, która zapytała pana Starostę, czy 
została przeprowadzona analiza rynku i czy są dostępne takie wyniki badań, jakie jest zapotrzebowanie 
na naszym terenie na taki inkubator przedsiębiorczości? Jeśli są takie wyniki, to czy mogliby jako radni 
je otrzymać?

Pan Starosta odpowiedział, że tak, taka analiza została oczywiście przeprowadzona, zarówno 
w przypadku inkubatora, jak w przypadku tworzenia koncepcji manufaktury i centrum logistycznego. 
Poprosił, aby w temacie inkubatora mogła wypowiedzieć się pani mecenas.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani mecenas Ewelinie Płatek - Kosior, która powiedziała, że 
zgodnie z założeniami, inkubator będzie istniał w strukturach Starostwa Powiatowego w Opatowie, 
będzie nim zarządzał Wydział Gospodarki Nieruchomościami. Będą to powierzchnie do wynajmu, 
których zasady co do wynajmu i pomocy de minimis będzie regulować uchwała rady, która jest 
w trakcie przygotowywania. Projekt uchwały konsultowany jest z UOKiK-iem i Ministrem Rolnictwa ze 
względu na preferencyjne zasady, które będą obowiązywać w okresie 3 lat od dnia wynajęcia 
nieruchomości. Przedsiębiorca, który będzie wynajmował tą powierzchnię, będzie miał preferencyjne 
stawki wynajmu, aby rozpocząć tą działalność na terenie Powiatu Opatowskiego. Zgodnie z założeniem 
uchwały, taki nabór będzie ogłaszał na wolne powierzchnie Zarząd Powiatu w Opatowie. 
Przedsiębiorca będzie składał ofertę na wynajem tej powierzchni z biznesplanem. Następnie pani 
mecenas wyjaśniła, również, że analiza była przeprowadzona przy strategii Powiatu Opatowskiego, 
którą Państwo radni przyjmowali jako Rada Powiatu w Opatowie około rok temu. Również założenie 
istnienia tego inkubatora jest w tej strategii uwzględnione i wówczas przy jej sporządzaniu były 
przeprowadzane ankiety z mieszkańcami, które zostały również przeprowadzone. Były także liczne 
spotkania osób sporządzających tą strategię z przedsiębiorcami, z których wynikało, że istnieje 
konieczność powstania takiego inkubatora na terenie i zapisane jest to jako zadanie powiatu w tej 
strategii. Dodała, że w chwili obecnej są już pierwsze wnioski, które spływają do Starostwa 
Powiatowego w Opatowie od osób zainteresowanych tymi powierzchniami i zasad, na których będą 
wynajmowane. Dlatego jesteśmy na etapie opracowywania tych zasad, które myśli, że na następnej 
sesji będą Państwo radni z nimi zapoznani. Na jakich warunkach ta pierwsza hala będzie wynajmowana,
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która jest już prawie przy końcu realizacji zgodnie z harmonogramem prac. Aby móc jak najwcześniej 
umożliwić przedsiębiorcy wynajęcie. Nadmieniła, że w miesiącu styczniu te zasady zostaną 
przedstawione jako radzie do akceptacji.

Podczas wypowiedzi pani mecenas na salę obrad powrócił pan radny Wacław Rodek (godz. 11:37), jak 
również pan radny Jacek Dwojak (godz. 11:38).

O głos poprosiła pani radna Aneta Bławat, która powiedziała, że chciała dopytać jeszcze o to, czy w te 
środki 12 500.000,00 zł zostały już zatwierdzone w wieloletniej prognozie finansowej, czy w ogóle 
jeszcze tego, bo nie ma, gdyż nie przypomina sobie.

Pan Starosta odpowiedział, że nie ma tego w wieloletniej prognozie finansowej, ponieważ to są środki, 
które są zarezerwowane. Na to jeszcze nie ma umowy, ponieważ na etapie tworzenia się tego budżetu 
unijnego, który już obowiązuje, to jest wpisanie w kontrakcie programowym i takie zapewnienie, że to 
jest wpisane znajduje się w budżecie województwa świętokrzyskiego i w kontrakcie programowym 
i przedstawi pismo, które to potwierdza.

Pani radna Aneta Bławat zapytała, czy to na przyszły rok jest zatwierdzone, czy to nie wiadomo, 
w jakich latach będzie to obowiązywało?

Pan Starosta odpowiedział, że realizacja nowej perspektywy budżetu unijnego już się rozpoczyna i te 
środki będzie można wydatkować praktycznie sądzi, że już w 2024 roku.

Pani radna A. Bławat zapytała, czy pan Starosta ma takie potwierdzenie, że te środki będą 
zakontraktowane dla powiatu i przekazane w 2024 roku?

Pan Starosta odpowiedział, że nie, w kontrakcie programowym jest ta kwota na ten cel zapisana, ale 
nie ma daty wydatkowania środków.

Pani radna A. Bławat prosiła, żeby radnym rzeczywiście przedstawić tą dokumentację, bo jest tutaj 
wiele niejasności. Osobiście też ma bardzo dużo pytań i chciałaby bazować na podstawie dokumentów.

Pan Starosta odpowiedział - dobrze.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Wicestaroście Małgorzacie Jalowskiej, która powiedziała, że 
widzi, że pani Skarbnik posiada dane przygotowane w procentach, gdyż były tam dwa nabory 
z Polskiego Ładu i tam rzeczywiście w pierwszym było 98%, w drugim 80%, w trzecim 98%. Natomiast 
tak precyzyjnie, jak wygląda dofinansowanie w kwotach, to najlepiej jak tych informacji udzieli Wydział 
Finansowy, bo trudno w tym momencie jest powiedzieć, żeby nie rzucać hasłowo, tylko w sposób 
precyzyjny Wydział Finansowy na to odpowie. Procentowo, jak poszczególne wyglądały etapy, tyle 
możemy powiedzieć, gdyż to pamięta i pani Skarbnik to potwierdza. Natomiast dokładnie finansowo, 
jak to wygląda, to wypowie na ten temat Wydział Finansowy, gdyż trzeba spojrzeć w dokumenty.

Pani Przewodnicząca udzieliła ponownie głosu pani radnej Anecie Bławat, która zwróciła uwagę, że 
radni znajdują się w punkcie, który dotyczy przegłosowania i decyzji w tej kwestii. Jej zdaniem nie może 
być tak, że każę się teraz radnym głosować, co jest zresztą już nie po raz pierwszy, a radni nie mają
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informacji, o które wnioskują. Jeżeli tych informacji nie ma, to może należy poczekać na nie, żeby mieć 
pogląd sprawy.

W ww. temacie rozwinęła się dyskusja pomiędzy radnymi.

Następnie o głos poprosił pan Starosta, który powiedział, że radni dostaną te informacje, nie mniej 
jednak wszystkie autopoprawki były przedstawiane, omawiane na wszystkich komisjach tematycznych 
Rady Powiatu i tych problemów, które dzisiaj radni zgłaszają wcześniej nie było, bo gdyby wypłynęły, 
to już usatysfakcjonowani byliby dzisiaj odpowiedziami. Natomiast jeśli rzeczywiście należało z jakichś 
powodów dyskusję przenieść na sesję, to otrzymają je Państwo radni po przerwie.

O głos poprosił pan radny, który zasugerował, aby w tym czasie, w którym pracownicy starostwa będą 
przygotowywać dokumenty, o których mowa może mogliby radni głosować pozostałe punkty, które 
nie wzbudzają emocji, aby iść do przodu, a w międzyczasie, kiedy współpracownicy by przynieśli te 
informacje wówczas w całości, jak dojdziemy do budżetu byłoby to poddane pod przegłosowanie.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że nie jest to możliwe z przyczyn technicznych.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani radnej Barbarze Kasińskiej, która wskazała, że 
dyskusja radnych wynikła z tego, że czasami jedno pytanie rodzi drugie pytanie lub odpowiedź rodzi 
wątpliwość. Dlatego sądzi, że stąd jest ta dyskusja. Zawsze, może nawet jak my głosowaliśmy za tą 
inwestycją, to jednak jak spotykamy się z mieszkańcami, zwłaszcza ja wśród rolników, to czasami 
przyznam się nie potrafię obronić swojego pierwszego głosu za tą inwestycją, naprawdę i dlatego stąd 
takie są pytania - tłumaczyła pani radna B. Kasińska.

Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że rozumie dyskusję radnych, ale tych pytań nie było na 
komisjach, gdyż wówczas udzielone zostały już dzisiaj odpowiedzi. Natomiast w tym przypadku muszą 
wszyscy poczekać, sesja odbywa się w innym budynku i musi zarządzić techniczną przerwę. Pani 
Przewodnicząca zarządziła 10 minut przerwy (godz. 11:46).

Pani Przewodnicząca Rady Powiatu Bożena Kornacka wznowiła obrady o godz. 12:38 informując 
jednocześnie, że na sali obrad jest już obecna pani kierownik Wydziału Inwestycji, którą poprosiła 
o przedstawienie informacji finansowych spraw dotyczących inwestycji we Włostowie. Przypomniała, 
że pytanie dotyczyło finansowania poszczególnych etapów, pozyskanych środków zewnętrznych oraz 
wkładu własnego powiatu.

Głos zabrała pani Anita Tutak - Skórska - kierownik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Powiatu, która 
powiedziała, że zadanie w budżecie powiatu pod nazwą „Budowa Świętokrzyskiego Centrum 
Przedsiębiorczości Rolniczej" składa się z kilku elementów. Pierwszym elementem jest budowa 
Inkubatora Przemysłowego. Wartość tego zadania wynosi łącznie 34 113.242,57 zł. Na budowę 
inkubatora składają się dwa etapy, pierwszy i drugi, czyli pierwsza hala i druga hala. Pierwszy etap 
o wartości 20 454.196,34 zł. W ramach tego etapu uzyskaliśmy dofinansowanie w wysokości tylko do 
robot budowlanych - 15 371.000,00 zł. Wkład własny do robót budowlanych wynosi 4 575.749,00 zł. 
Poza tym wkład własny Powiatu Opatowskiego, poza robotami budowlanymi, to są na przykład 
wykonane dokumentacja projektowa, program funkcjonalno-użytkowy, wykonanie badań i opinii 
geotechnicznych, wykonanie karty informacyjnej do decyzji o warunkach zabudowy, czyli wszystkie 
elementy, które były procesem przygotowawczym. Wykonanie map, wykonanie usługi inspektora
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nadzoru, wykonanie tablicy informacyjnej, opłaty przyłączeniowe w zakresie do PG i do PGNIG, 
wykonanie inwentaryzacji terenu. To dodatkowo są dodatkowe koszty, które powiat poniósł, które też 
stanowią wkład własny. Jest to razem 4 500.000,00 zł jeśli chodzi o roboty budowlane, czyli budowanie 
inkubatora. Do tego dołożyliśmy 4 575.749,00 zł, a oprócz tego jest ponad 500 000,00 zł wydatków 
związanych z tymi elementami, które wymieniłam. Następnie w ramach tego inkubatora 
przemysłowego mamy drugi etap, to jest ta druga hala. Tutaj wartość tego zadania łącznie roboty 
budowlane i wszystkie dokumenty, procesy przygotowawcze stanowią wartość 13 659.046,23 zł, 
w tym roboty budowlane, czyli sama budowa wynosi 11.743.842,99 zł wraz z aneksami do umowy, bo 
pierwotny koszt był troszkę mniejszy, ale mieliśmy aneksy do umowy zwiększające wynagrodzenie, 
bowiem zwiększył się też zakres realizacji, między innymi komin, układ nośny dodatkowo trzeba było 
zabezpieczyć, instalację fotowoltaiczną, było kilka elementów, które zostały dodane. Do tej kwoty 
dofinansowanie z programu rządowego Polski Ład wynosi 9 371.458,39 zł, natomiast do tych robót 
wkład własny wynosi 2 372.384,60 zł. Do tego wkładu własnego musimy dodać jeszcze kwoty 
poniesione lub też zaplanowane do poniesienia na 2024 rok jak: tablica informacyjna, inspektor 
nadzoru, weryfikacja dokumentacji projektowej, wykonanie badania pionowości komina, wykonanie 
ekspertyzy technicznej stanu technicznego komina. Drugim elementem, na które składa się całe 
zadanie „Budowa Świętokrzyskiego Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej" jest utworzenie, budowa 
Manufaktury Tradycji i Kultury Kulinarnej. Wartość tego podzadania można powiedzieć, w tym całym 
dużym zadaniu wynosi 4 273.229,48 zł. Uzyskaliśmy dofinansowanie z rządowego programu Polski Ład 
w wysokości 3 872.960,00 zł. Wkład własny do robót budowlanych wynosi bardzo mało czyli 79.040,00 
zł, natomiast cały wkład własny obejmuje także opracowanie diagnozy analizy stanu zawierającego 
analizę uwarunkowań, byłto taki dokument planistyczny, zawierający wykonanie badań geologicznych, 
opracowanie studium wykonalności inwestycji, wykonanie dokumentacji rozbiórki byłej hali i w 2021 
roku było to zlecone, opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego, wykonanie inwentaryzacji 
terenu - mówiła pani kierownik A. Tutak - Skórska. Pani kierownik powiedziała, że całość wkładu, 
musiałaby policzyć, co za chwilę uczyni. Po chwili poinformowała, że całość wkładu około 400.000,00 
zł. Nadmieniła, iż są to wydatki poniesione od 2020 r. oraz wydatki zaplanowane na 2024 rok do 
poniesienia, które jeszcze są nie poniesione i nie wiadomo czy będą poniesione. Kolejny element, na 
który składa się budowa Świętokrzyskiego Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej, to jest budowa 
Centrum Logistycznego. Całość wydatków wynosi 379.686,58 zł. Tutaj zostały poniesione w 2021 r. 
wydatki na: wykonanie master planu dla opracowanego na potrzeby realizacji tego przedsięwzięcia, 
opracowanie studium wykonalności zaplanowane do poniesienia na 2024 rok. Czy będzie poniesione? 
No nie wiadomo. Raczej nie, bo jeszcze jesteśmy daleko w tym zakresie realizacji projektu. Wydaje mi 
się, że nie będzie poniesione, ale zaplanowaliśmy te wydatki. Następnie opracowanie pakietu 
marketingowego promującego inwestycje na zadanie „Budowa Centrum Logistycznego", wysokość 
147.000,00 zł do poniesienia w przyszłym roku budżetowym. Też nie wiadomo, czy będzie to 
poniesione, zobaczymy jak wyjdzie realizacja zadania, raczej to nie będzie poniesione. Zaplanowaliśmy, 
gdyż takie było wskazanie w tym pierwszym dokumencie, czyli w master planie, że taki dokument 
trzeba przygotować, taką usługę trzeba zlecić, więc to zaplanowaliśmy w budżecie. To zostało 
zaproponowane przez nasz wydział. Następnie mamy program funkcjonalno-użytkowy, który jest do 
poniesienia również na 2024. Ten wydatek jeszcze nie został poniesiony. Wykonanie badań 
ekologicznych, też zaplanowaliśmy taką kwotę, 18000,00 zł na przyszły rok budżetowy. Nie wiemy, czy 
będzie wykonana ta usługa, jednak środki zabezpieczyliśmy, bo gdyby była taka potrzeba, to musimy 
je mieć - mówiła pani kierownik A. Tutak-Skórska.

Pan radny B. Włodarczyk zapytał, czy są to środki własne powiatu?
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Pani kierownik opowiedziała, że - tak i wykonanie inwentaryzacji terenu, to było już poczynione 
w 2021 r. w zakresie budowy Centrum Logistycznego.

Pani Przewodnicząca zaproponowała, aby radni zadawali pytania po tym, jak pani kierownik zakończy 
swoją wypowiedź.

Kontynuując wypowiedź pani kierownik A. Tutak - Skórska powiedziała, że jest jeszcze czwarty 
element, tj. uporządkowanie terenu i budowa ogrodzenia terenu oraz oświetlenia terenu. Wartość 
tego całego zadania wynosi 3 163.234,70 zł, w tym pozyskane zostało z BGK 2 889.573,98 zł, a wkład 
własny do wszystkiego wynosi 223.234,00 zł. Te cztery to elementy składowe to kwota 41 000.000,00 
zł.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, który powiedział, że 
radnych interesuje wkład własny ogólnie do całej do kwoty 41 000.000,00 zł.

Pani kierownik odpowiedziała, że jest zaskoczona, że została poproszona w dniu dzisiejszym 
nie mniej jednak podsumowując te kwoty, to do 41 929.393,33 zł cała wartość tego zadania „Budowa 
Świętokrzyskiego Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej", wkład własny wynosi w przybliżeniu 
9 461.015,33 zł. Natomiast dofinansowanie 32 468.378,00 zł i to jest dofinansowanie do pierwszego 
etapu budowy inkubatora, do drugiego etapu budowy inkubatora, do uporządkowania terenu i do 
manufaktury - cztery dofinansowania. Inwestycja się nie zamyka dlatego, że nie ma żadnych 
wytycznych, żadnych kwot dla etapu dotyczącego Centrum Przedsiębiorczości Rolniczej.

Pani radna Aneta Bławat powiedziała, że rozumie, iż mowa jest o dwóch etapach, inkubator 
i manufaktura?

Pani kierownik odpowiedziała, że tak, ale w 9 461.015,33 zł zawierają się także koszty poniesione 
częściowo na Centrum Logistyczne, gdzie na przykład była dokumentacja w postaci master planu, czyli 
niewielkie koszty, ale były poniesione też na tą część zadania.

O głos poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że pani kierownik wymieniając 
kwotę 13 659.046,23 zł później powiedziała, że roboty budowlane 11 743.842,99 zł wkład własny 
i dofinansowanie. Dlatego ma pytanie, bo w całość było 13 659.046,23 zł, roboty budowlane 
11 743.842,99 zł, a te 2 372.384,60 zł po prostu, plus minus, które są, to były nasze koszty?

Pani kierownik odpowiedziała, że tak, a kwota 2 372.384,60 zł to wkład własny.

Kontynuując pan radny B. Włodarczyk powiedział, że 11 743.842,99 zł były roboty budowlane, 
9 371.458,39 zł było dofinansowanie, 2372384,60 zł był wkład własny. Pani w pierwszym etapie 
wymieniła 13 659.046,23 zł, a roboty budowlane 11 743.842,99 zł, a te kwoty, które wymieniła pani 
kierownik, to się składa na kwotę 11 743.842,99 zł, a nie na 13 659.046,23 zł.

Głos zabrał pan radny Wacław Rodek, który kierując swoje słowa do radnych powiedział, że te 
wszystkie pytania powinny paść na posiedzeniach komisji, a nie teraz łapać kogoś za słowa.

Pan radny B. Włodarczyk odpowiedział, że 2 min. zł to nie są słówka.
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Pan radny W. Rodek powiedział, że rozumie, nie mniej jednak w 2021 r. była podjęta decyzja. Są 
realizowane te dane związane z inwestycją i związane jest to z pewnymi kosztami. Były wątpliwości, są 
od tego posiedzenia komisji.

Pani Przewodnicząca zaapelowała o spokój w związku z dyskusją, która wywiązała się pomiędzy 
radnymi.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani kierownik, która wyjaśniła, że wartość robót wynosi 
11 743.842,99 zł. Natomiast przeprasza gdyż, nie dopowiedziała, że w budżecie została zabezpieczona 
kwota według Promesy, którą powiat uzyskał według pierwotnej wartości bowiem po przetargu 
wynagrodzenie było dużo niższe i w budżecie zabezpieczona została cała kwota tj. 13 112.130,00 zł. 
Natomiast będą tu oszczędności, bowiem wynagrodzenie wykonawcy wynosi 11 743.842,99 zł. Nie 
korygowano tej kwoty, bo nie ma takiej potrzeby, takie było uzgodnienie, my przedstawiamy 
dokumenty jako wydział, Państwo jako zarząd, jako komisje to akceptują. My nie korygowaliśmy tej 
kwoty, żeby była większa w budżecie, w razie czego ona zostanie, środki będą niewydatkowane i stąd 
jest ta różnica - mówiła pani kierownik.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z radnych chce jeszcze dopytać panią kierownik w ww. 
temacie?

O głos ponownie poprosił pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że rozumie, iż w tej 
kwocie mieści się także zakup tego terenu i podatek, my płacimy czy nie płacimy, podatek od 
nieruchomości do Urzędu Gminy Lipnik? A jeśli płacimy, to jak? Jeśli nie płacimy, to dobrze. I czy w tej 
kwocie, w której Pani wymieniła te 9 500.000,00 zł czy 9 700.000,00 zł przed chwilą, mieści się także 
ten zakup?

Pani kierownik A. Tutak - Skórska odpowiedziała, że to jest tylko inwestycja, która wprowadzona jest 
przez wydział i nie są tu ujęte te kwoty. To w zakresie podatku nie umie odpowiedzieć radnym, to już 
pani Skarbnik ewentualnie może się wypowiedzieć.

Pani Przewodnicząca zakończyła dyskusję w temacie pierwszej autopoprawki, a następnie poddała jej 
treść pod głosowanie.

Ww. autopoprawka została przyjęta.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (10) Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Bożena Kornacka, Wojciech Majcher, 
Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz Staniek, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Barbara Kasińska, Agnieszka Łuba-Mendyk, 
Wiesława Słowik, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

2) zwiększeniu wydatków na zadanie wieloletnie „Przebudowa układu pomieszczeń budynku 
Starostwa Powiatowego w Opatowie oraz dostosowanie budynku do przepisów przeciwpożarowych" 
o kwotę 15.000 zł z przeznaczeniem na dostawę i montaż zestawu hydroforowego do podnoszenia
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ciśnienia p.poż na budynku Starostwa. W budżecie na rok 2024 zaplanowano już na ten cel kwotę 
60.000 zł, jednak w związku ze wzrostem cen, dokonano aktualizacji oferty na dostawę i montaż 
przedmiotowego zestawu i w wyniku analizy otrzymanych ofert zachodzi konieczność zwiększenia 
planu na ten cel o w/w kwotę 15.000 zł.
Pan Adam Rozszczypała - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał treść ww. autopoprawki.

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższą 
autopoprawkę.

Ww. autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

3) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. ,,Opracowanie Strategii 
Rozwoju Elektromobilności Powiatu Opatowskiego na lata 2023 - 2035" przewidzianego do realizacji 
w latach 2023 - 2024. Pierwotnie zadanie planowano wykonać w całości w 2023 roku, jednak z uwagi 
na to, iż Wykonawca zadania zwrócił się wnioskiem z dn. 04.12.2023 r. o wydłużenie terminu realizacji 
zadania do dnia 31.03.2024 r. w związku z koniecznością sporządzenia strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko, koniecznym jest zabezpieczenie środków na opracowanie w/w Strategii 
w kwocie 49.692 zł w uchwale budżetowej na rok 2024.
Pan Adam Rozszczypała - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał treść ww. autopoprawki.

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższą 
autopoprawkę.

Ww. autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

4) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn. ,,Umowa w zakresie 
przygotowania i złożenia projektu Strategicznego partnerstwa OSI Doliny Wisły oraz prowadzenia 
spraw bieżących Partnerstwa OSI Dolina Wisły, związanych tym projektem" przewidzianego do 
realizacji w latach 2023 - 2024. W roku 2023 wypłacono część wynagrodzenia przysługującego
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Wykonawcy stanowiącą 65 %, tj. kwotę 2.925 zł, natomiast pozostałe 35 %, tj. kwota 1.575 zł zostanie 
wypłacona po przekazaniu przez Wykonawcę kompletu dokumentów stanowiących przedmiot 
zamówienia i zgodnie z aktualnymi uzgodnieniami nastąpi to w 2024 roku, toteż koniecznym jest 
wprowadzenie tych środków do uchwały budżetowej na rok 2024.
Pan Adam Rozszczypała - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał treść ww. autopoprawki.

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższą 
autopoprawkę.

Ww. autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

5) wprowadzeniu do planu wydatków bieżącego zadania wieloletniego pn.,,Usługi doradcze w zakresie 
przygotowania projektu realizowanego z konkursu grantowego Cyberbezpieczny Samorząd", 
przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024 o wartości 18.450 zł. Pierwotnie zadanie planowano 
wykonać w całości w 2023 roku, jednak w związku ze zmianą terminu składania wniosków o Grant nie 
była możliwa realizacja w/w umowy w przewidzianym terminie. Nadmienia się, iż wynagrodzenie 
z tytułu świadczenia usługi jest wypłacane tylko wtedy, gdy Zamawiający otrzymał promesę przyznania 
Grantu, rozumianą jako umieszczenie Zamawiającego na liście projektów grantowych, wyłonionych do 
dofinansowania. Jako że terminy dla konkursu zostały przesunięte, przewiduje się, iż informacja 
o przyznaniu grantu może pojawić się dopiero na początku 2024 roku i dopiero wówczas będzie 
możliwa realizacja płatności, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do uchwały 
budżetowej na rok 2024.
Pan Adam Rozszczypała - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał treść ww. autopoprawki.

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższą 
autopoprawkę.

Ww. autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.
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6) wprowadzeniu do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa DP nr 
1566T i 1588T w m. Usarzów na dł. ok. 1,800 km", przewidzianego do realizacji w latach 2023 - 2024. 
Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, natomiast wydatkowanie środków 
w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do 
uchwały budżetowej na rok 2024.
Pan Adam Rozszczypała - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał treść ww. autopoprawki.

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższą 
autopoprawkę.

Ww. autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

7) wprowadzeniu do planu wydatków inwestycyjnego zadania wieloletniego pn. „Opracowanie 
dokumentacji projektowej wraz z opracowaniem map do celów projektowych „Przebudowa DP nr 
1551T w m. Borków, Mydłów na dł. ok. 2,095 km"", przewidzianego do realizacji w latach 2023-2024. 
Procedura przetargowa dla zadania została rozpoczęta w 2023 roku, natomiast wydatkowanie środków 
w kwocie 70.000 zł, nastąpi w roku 2024, toteż koniecznym jest wprowadzenie tych środków do 
uchwały budżetowej na rok 2024.
Pan Adam Rozszczypała - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał treść ww. autopoprawki.

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie powyższą 
autopoprawkę.

Ww. autopoprawka została przyjęta jednogłośnie.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. 7. Przedstawienie opinii przewodniczących komisji stałych rady o projekcie budżetu powiatu na rok 
2024 uwzględniających autopoprawki.

a) pan Tomasz Staniek - Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.
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Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Staroście Tomaszowi Stańkowi, który przedstawił 
pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.
Przedmiotowa opinia stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

b) pani Alicja Frejlich- Przewodnicząca Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg 
i transportu.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Alicji Frejlich, która przedstawiła pozytywną opinię 
Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu.
Przedmiotowa opinia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

c) pan Wojciech Majcher - Przewodniczący Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy 
społecznej.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Wojciechowi Majcherowi, który przedstawił 
pozytywną opinię Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy społecznej.
Przedmiotowa opinia stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

d) pan Adam Rozszczypała - Przewodniczący Komisji budżetu, finansów, rozwoju 
gospodarczego i promocji powiatu.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu Adamowi Rozszczypale, który przedstawił 
pozytywną opinię Komisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu.
Przedmiotowa opinia stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Wobec wyczerpania bieżącego punktu obrad pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.

Ad. 8. Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie:
a) opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024- 

2027.
b) opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Opatowskiego na 2024 r.

Pani Przewodnicząca poprosiła panią Zofię Rusak - Skarbnika Powiatu o przedstawienie 
poszczególnych opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach.
Pani Skarbnik przedstawiała poszczególne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Kielcach oznajmiając, iż są pozytywne.
Przedmiotowy materiał stanowi załącznik nr 18 i nr 19 do niniejszego protokołu.

Wobec wyczerpania bieżącego punktu obrad pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad.

Ad. 9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu:
a) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2023 - 2027.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że projekty uchwał były przedmiotem 
obrad wszystkich komisji, kierownicy są do dyspozycji Państwa radnych w przypadku 
ewentualnych zapytań, potrzeby dodatkowych wyjaśnień. Nadmieniła, że jeśli nie będzie 
zgłoszeń wówczas przejdzie do głosowań nad poszczególnymi projektami uchwał.
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Wobec braku h zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2023 
- 2027 pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVIII.100.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.

b) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok. 
Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2023 rok.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVI11.101.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, 
Barbara Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław 
Rodek, Adam Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław 
Włodarczyk, Maciej Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.

c) w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024 - 
2027.
Wobec braku zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2024 - 2027.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVIII.102.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.

d) w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2024 rok.
Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, który 
powiedział, że rozpoczynając kadencję jako grupa trzymająca władzę, otrzymali budżet chyba 
118 000.000,00 zł. Płaca minimalna w tym czasie wynosiła w roku 2018 - 2100,00 zł. Dzisiaj 
wynosi 4250,00 zł, od lipca 4300,00 zł - czyli 100%. Jako rada podnieśliśmy sobie diety 
praktycznie o 100% i jako rada podnieśliśmy diety zarządowi, też głosowałem za tym o 100%. 
Budżet powiatu ze 120.000.000,00 zł plus minus, zwiększa się na 190.000.000,00 zł, około 50%. 
Jak wyglądają budżety w sąsiednich miejscowościach koło nas. Skoro mówimy, że tak się 
świetnie rozwijamy, to ja sobie pozwolę zacytować. Zacznijmy od Gminy Sadowię - budżet 
Sadowia w 2018 roku wynosił 17.651.000,00 zł. Budżet w tym roku wynosił 42 842.000,00 zł, 
36 154.000,00 zł na następny rok, ponad 100%. Podobnie wygląda sytuacja na terenie Gminy 
Wojciechowice tj. 18.000.000,00 zł z groszami - rok 2018, rok 2024 - 33 000.000,00 zł. Jak 
wygląda powiat sąsiedni? Chwaliliśmy się, że załatwiamy tu bardzo dużo pieniędzy, tak więc 
w powiecie sąsiednim sandomierskim, rządzi starosta z Polskiego Stronnictwa Ludowego. 
Przypomnę, jako ten zły starosta, który przychodził na budżet, to było to 60 000.000,00 zł. 
Odchodząc zostawiliśmy ok. 120 000.000,00 zł. Na początku tej kadencji za rok 2018 budżet 
w powiecie sandomierskim wynosił 78 787.000,00 zł i 5 000.000,00 zł kredytu. Przypomnę, że 
u nas nie było kredytu, a było chyba 15 000.000,00 zł żywej gotówki, więc do tego budżetu trzeba 
by to doliczyć, bo taka żywa gotówka została w kasie. Budżet powiatu, przygotowany na 
następny rok jest to 51000.000,00 zł - praktycznie 95%. Nie uprawiam propagandy, matematyka 
jest nauką ścisłą, a cyfry mówią wszystko za siebie. Chcę powiedzieć, jak to było źle, że wtedy, 
kiedy byliśmy, kiedy bezrobocie było w nieskończoność, to na terenie naszego powiatu 
bezrobocie było 13,6%, teraz mamy 16%. Wszędzie po sąsiedzku bezrobocia pospadały, 
a w powiecie opatowskim wzrosło. Podałem przykłady trzech budżetów, dwóch sąsiednich gmin 
i jednego powiatu. Więc jakbyśmy porównali do siebie, bo kwoty trzeba porównywać do siebie, 
a jakbyśmy porównali inwestycje, to dzisiaj głosowaliśmy, w tym roku zabezpieczyliśmy na 
inwestycje 60000,00 zł, na drugi rok podnosimy sobie 25%, bośmy 15% dodatkowe zabezpieczyli, 
to znaczy, że 25% poszło w górę. Jak już mówimy o tym, co idzie w górę i jakie są koszty 
inwestycji, to proszę popatrzeć ile dokładaliśmy do inwestycji, a ile były zakładane. Pani 
przewodnicząca Bożena Kornacka była ze mną na otwarciu w Gminie Wojciechowice, bo na 
swojej gminie się opieram. Świetlice w Łukawce 660 000,00 zł. Taka sama świetlica otwarta 
w 2018 roku w miejscowości Koszyce kosztowała 220 000,00 zł - 300% w górę. Więc stwierdzę, 
że powiat w kwotach normalnych na rozwój w stosunku do samorządów gminnych, jak 
i powiatowych, cofa się w tempie niespotykanym. Praktycznie, jeśli porównalibyśmy wszystko, 
to budżet powiatu, żeby utrzymać takie tempo, jakie było w roku 2018, powinien wynosić 
przynajmniej 240 000.000,00 zł. Jeśli nie ma, to nie mamy 50 000.000,00 zł, tylko w jednym roku 
i podobnie możemy prześledzić resztę. Dlatego, będę głosował przeciwko przyjęciu tego 
budżetu. Mogę podawać resztę kwot innych zestawień, mam tu całe multum, gdyby była 
potrzeba. Dlatego głosowałem za prognozą długoterminową, dlatego że są pewne założenia, 
które idą, które wchodzą w obroty i trzeba było za tym głosować. Z pełną konsekwencją 
głosowałem. Tak jak z pełną konsekwencją wstrzymałem się, zawsze się wstrzymywałem od 
początku albo byłem przeciw tej inwestycji. Większość podejmuje decyzje, ma takie, a nie inne 
brzmienie. Jak to wyjdzie dalej, zobaczymy. Powtarzam, uważam, że opinia publicznie wydana, 
ja nie będę takiej opinii wydawał, bo gdybym miał porównywać kwoty, to moja opinia musiałaby 
być jeszcze ileś razy gorsza niż to, co pan Tomasz Staniek opublikował, ale nie będę schodził do 
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takiego poziomu. Dlatego jeszcze raz uzasadniam, dlaczego będę głosował przeciwko budżetowi 
Powiatu Opatowskiego na rok 2024 - zakończył wypowiedź pan radny Bogusław Włodarczyk.

O głos poprosiła pani Małgorzata Jalowska -Wicestarosta, która poprosiła wszystkich radnych 
o pozytywne zaopiniowanie budżetu Powiatu Opatowskiego na 2024 rok, ponieważ jest to 
budżet zrównoważony, rekordowy, inwestycyjny i został podwojony powyżej 200%. Ma przed 
sobą uchwałę Rady Powiatu z dnia 27 grudnia 2018 roku i będzie się odnosiła do uchwały rady, 
którą jak uchwalaliśmy i wszyscy jednogłośnie przyjęliśmy tą uchwałę budżetu powiatu. 
Kontynuując pani Wicestarosta odczytała, że dochody budżetu (na rok 2019) powiatu 88 
130.939,00 zł. Dzisiaj uchwalamy budżet na rok 2024 i dochody budżetu Powiatu Opatowskiego 
wynoszą 187 788.600,00 zł. To jest wzrost o 213%. To oznacza, że podwoiliśmy budżet. 
Rzeczywiście, zgadzam się, przytoczył tu pan radny B. Włodarczyk budżet Pana starosty 
sandomierskiego - tak widziałam wpis kolegi i będę się odnosiła, porównywała, też gratuluję tego 
dobrego wyniku panu staroście z Sandomierza. Miał budżet na poziomie 78 000.000,00 zł, dzisiaj 
ma na poziomie 149 000.000,00 zł i to jest prawie 200%. Więc jeżeli już porównujemy, 
a porównuje się do powiatu, to chciałam zauważyć, że podjęliśmy wiele działań i starań, żeby 
rzeczywiście tempo rozwoju Powiatu Opatowskiego było na wysokim poziomie. Poza tym 
obiecaliśmy, że przywrócimy szpital i przywróciliśmy, nie zadłużając powiatu. Nie mamy żadnego 
kredytu, a budżet jest zrównoważony. Spłacamy zadłużenie, gdzie poprzedni zarząd na wykup 
wierzytelności poręczył kredyt dla szpitala. Przez te kilka lat, na następnej sesji podamy dokładne 
dane, ile to też wsparliśmy szpital, żeby m.in. mógł spłacić tamto zobowiązanie - mówiła pani 
Wicestarosta. Dodała, że radni mogą być dumni, że mamy taki budżet niezadłużony, 
zrównoważony z rozwojem. Zatrudniliśmy, utworzyliśmy kilka jednostek, stworzyliśmy miejsca 
pracy. Na następnej sesji podamy, bo często się mówi o procentowym, dzisiaj procentowe 
wyliczenie bezrobocia jest inaczej liczone. Podamy w liczbach, ile było osób bezrobotnych 
w 2018, a ile jest dzisiaj. Jako powiat podjęliśmy działania i utworzyliśmy kilka jednostek. 
Powiatowy Zakład Transportu, który zatrudnia ok. 20 osób. Środowiskowy Dom Samopomocy 
Społecznej, który też zatrudnia kilkanaście osób. Szpital, który odzyskaliśmy, gdzie także widać 
największy wzrost liczby zatrudnienia i to są w dużej mierze mieszkańcy naszego powiatu, gdzie 
znajdują zatrudnienie w naszych jednostkach. Szkoły, które świetnie funkcjonują i nabór do tych 
szkół rokrocznie jest naprawdę duży, biorąc pod uwagę niż demograficzny. Dlatego bardzo 
w imieniu własnym, jak również zarządu proszę o pozytywne zaopiniowanie budżetu powiatu na 
2024 rok. W tym budżecie również mamy rekordy. Wydatki majątkowe, które zostały 
zaplanowane na 2019 rok w planie budżetowym opiewały na kwotę ponad 2 000.000,00 zł. 
Natomiast wydatki majątkowe w budżecie powiatu na 2024 są około 50 000.000,00 zł. W tych 
wydatkach majątkowych są zaplanowane również inwestycje, związane z tym remonty, 
przebudowy, budowy chodników, przejścia dla pieszych we wszystkich gminach Powiatu 
Opatowskiego na około 20 000.000,00 zł. W związku z powyższym jeszcze raz bardzo proszę 
o pozytywne zaopiniowanie budżetu powiatu na 2024 rok - mówiła pani Wicestarosta. Kończąc 
wypowiedź podziękowała wszystkim za pracę i współpracę, za pozytywne opiniowanie 
wszystkich środków, które zostały pozyskane i dzięki czemu powiat może realizować zadania.

Pani Przewodnicząca udzieliła ad vocem głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, 
który powiedział, że rzuca się liczbami licząc, że ktoś nie porówna, że się nie odezwie. 
Postanowiłem wyciągnąć trochę danych, liczyłem, że nie będę musiał udowadniać. Jeśli podaje 
się, że bezrobocie wzrosło u nas to wzrosło procentowo. Procentowo porównuje się także 
z innymi powiatami i województwami. Jeśli bezrobocie u nas wzrosło o 2,5%, to z danych wynika, 
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że w powiecie sandomierskim o 0,7%, ale w powiecie ostrowieckim spadło o 2%, w powiecie 
staszowskim spadło o 1%. Zawsze mówiliście Państwo, były dyskusje, były czytane wnioski, jak 
to powiatowe biuro pracy funkcjonuje lepiej - mówił pan radny B. Włodarczyk. Następnie pan 
radny odniósł się do spraw budżetu mówiąc, że w roku 2018 dochody powiatu opatowskiego 
były 109 900.000,00 zł, w roku 2022 były na poziomie 125 700.000,00 zł. W tym czasie powiat 
sandomierski w 2018 roku miał 79 800.000,00 zł, w roku 2022 miał 110 900.000,00 zł. Powiat 
ostrowiecki miał 130 000.000,00 zł w roku 2018, w roku 2022 - 187 000.000,00 zł. Wydatki 
w roku 2018 były (bo za 2018 odpowiadam, przypominam, że wybory były w październiku) 
111 900.000,00 zł, teraz 134 000.000,00 zł. Powiat sandomierski 2018 rok - wydatki budżetu 
83 000.000,00 zł, wydatki budżetu w poprzednim roku 113 000.000,00 zł. Powiat ostrowiecki, 
127 000.000,00 zł w 2018, a rok bieżący - 197 000.000,00 zł. Więc żeby procentowo porównać, 
żebyśmy nie zapomnieli, u nas wydatki pomiędzy rokiem 2018, a 2022 zwiększyliśmy o 22,8%. 
Proszę zwrócić uwagę, że Pani Wicestarosta mówiła, że o 200% zwiększeniu budżetu - mówił 
pan radny B. Włodarczyk.

Pan Starosta powiedział, że radny błędnie mówi.

Kontynuując wypowiedź pan radny B. Włodarczyk powiedział, że powiat sandomierski zwiększył 
o 30%, powiat ostrowiecki o 69%, powiat staszowski o 29%. Zawsze mówiliśmy jak to było źle, 
a teraz jest dobrze. Nastąpił spadek liczby mieszkańców, którzy mieszkają u nas było ponad 7,3%. 
Więc podałem te dane, podałem dane sąsiednich dwóch powiatów i mówiłem o budżecie 2018, 
bo Państwo rzeczywiście rzucacie cyframi, licząc, że ktoś nie pamięta, ktoś nie porówna. 
Rozumiem, że jak był budżet za rok 2018 - 118 000.000,00 zł, to 200% to rozumiem, że mamy 
około 400 000.000,00 zł budżet. Tak by wyglądało. Podałem cyfry, a jeśli już mówimy o tym, co 
zrobiliśmy i chwalimy się, to może byśmy powiedzieli, rzeczywiście powstała jednostka i super, 
jest transport, to jest prawda. Co do szkół i naborów, powiedziałem godzinę i minutę, gdzie się 
Pani Wicestaroście trochę pomyliło. Natomiast ile jednostek kto otworzył, ja o tym nie mówiłem. 
Ale jak chcemy liczyć, to zaczniemy liczyć w tej chwili, bo ja nie mówiłem o otwarciu nowych 
jednostek, ja się odnosiłem tylko i wyłącznie do cyfr. Natomiast cyfry się nie zgadzają, więc 
próbowano powiedzieć o czym innym. Mówimy o zabezpieczeniu dróg, pieniędzy i tak dalej. 
Oczywiście, jak przyjdą dotacje i będziemy to robić, ale ile zrobiliśmy, bo to co będziemy robić, 
to dobrze, ale powiedzmy ile zrobiliśmy. Niech sobie każdy w gminie porówna, ile było zrobione, 
a ile zrobione w mojej gminie, a podejrzewam, że w większości gmin podobnie. Na 57 km, które 
były zrobione w ciągu ośmiu lat, to w tym roku zrobiono w Gierczycach 130 m chodnika, 170 
w Wojciechowicach, koło pani Przewodniczącej 300 m i w tym roku jeden kilometr chodnika 
wraz z położeniem nawierzchni w Bidzinach. To jest porównanie. Gdybyśmy porównali, to jedna 
dziesiąta tego, co było zrobione za poprzednich lat. Jeśli mówimy o stworzeniu nowych miejsc 
pracy, to musimy sobie przypomnieć, robimy imprezy jako samorząd powiatowy w Zochcinku. 
Państwo pamiętają, że Zochcinek został przebudowany praktycznie, zaczął go przebudowywać 
mój poprzednik Kazimierz Kotowski, ale cała infrastruktura, łącznie z terenami zielonymi, 
z placem, ze stołówką, z otworzeniem miejsc chronionych, to była praktycznie realizowana 
z funduszy norweskich, wtedy, kiedy miałem zaszczyt być starostą. Proszę powiedzieć, dzisiaj 
gdybyśmy tego nie zrobili, gdzie byście te imprezy robili? Patrzę na szanowną panią radną 
Bławat, bo to był jej pomysł. Plac zabaw i rekreacji łącznie z lodowiskiem w Opatowie, 
najpiękniejszy w całej okolicy. Ile jednostek stworzyliśmy? Tarłów, Panie Przewodniczący Rodek, 
powstał dom dziecka, funkcjonuje. W Opatowie powstały dwa. W Ożarowie, mówię choćby do 
dwóch panów radnych z Ożarowa, w zespole Alitu, który nie wiadomo było, co się z nim robi, 
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powstał dom dziecka. Jak wyglądała szkoła w Suchodółce? Mam nadzieję, że koledzy wiedzą, ile 
lat stała niezagospodarowana, rozsypująca się, a dzisiaj przepiękny Dom Pomocy Społecznej. 
Przebudowa Domu Pomocy Społecznej w Sobowie za kogo się odbyła? Przecinaliście wstęgę 
i nawet nie mieliście odwagi mnie zaprosić na to. Jak było? Zespół szkół „na Górce". Kto złożył 
dokumenty? Za kogo została przeprowadzona całość inwestycji? Budowa hali, poszerzenie hali, 
zakup maszyn, kompletny remont warsztatów terapii. Tak jak wszyscyśmy mieli radni 
zaproszenie przyjechałem i ja. Chciałem normalnie ludziom podziękować, wziąłem jakieś piłki. 
Przecież nikt nie miał prawa zabrać głosu - to takie było podziękowanie i podejście. Podałem 
liczby, które są bezwzględne i normalnie pokazują, co się udało zrobić, co się nie udało zrobić. 
Wzrost budżetu jest najgorszy, więc powiat się nie rozwija, a powoli, systematycznie zwija. 
Rocznie nam ubywa około tysiąca ludzi, więc zobaczymy. Dlatego będę głosował przeciwko temu 
budżetowi - zakończył wypowiedź pan radny B. Włodarczyk.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Wicestaroście Małgorzacie Jalowskiej, która 
powiedziała, że odniesie się do tego, co pan radny Bogusław Włodarczyk powiedział przed 
chwilą, ponieważ ona też czyta cyfry i wyraźnie wskazała na planowanie budżetu na 2019 rok, 
w 2018 i jesteśmy w grudniu 2023 i planujemy budżet na 2024. Te dane, które czyta, to są twarde 
liczby. Porównuje plan do planu, nie plan do wykonania. Patrząc, gdyż wspomniał pan radny 
o 2022 r., jesteśmy w 2023 roku i na dzień dzisiejszy wydatki są gdzieś około 185 000.000,00 zł. 
Więc widać tą dynamikę wzrostu inwestycji, dochodów i wydatków. Powtarzam, porównuję plan 
budżetu na 2019, w 2018, tak jak przyszliśmy i porównuję plan budżetu przy końcówce kadencji 
z grudnia 2023, projektując budżet na rok 2024. Informuję, że 213%, czyli podwoiliśmy budżet 
powiatu. Odniosłam się do tego, co zrobiliśmy w ciągu pięciu lat i nie umniejszam zadań, które 
zostały zrobione wcześniej w żaden sposób. Dzisiaj mówimy na temat budżetu, bo pan ciągle 
wraca do tego, jaki jest procent liczby bezrobotnych. Tak, oczywiście spada liczba mieszkańców. 
Czy to jest tylko wina powiatu? Czy inne jednostki samorządowe to jest nasze główne zadanie? 
Nie - no właśnie. Naprawdę podjęliśmy działania i nie zamknęliśmy żadnej placówki. 
Otworzyliśmy kolejne, które dają miejsca pracy. Uratowaliśmy szpital, w którym też się znajdują 
miejsca zatrudnienia. Na dzień dzisiejszy nie musimy dofinansowywać bieżącej działalności 
i dotrzymaliśmy słowa. Mówię o czasie 5 lat, co zrobiliśmy i wyrażam swoją opinię, że powiat 
prężnie się rozwija. Nie został zadłużony i zostały zrealizowane zadania więcej niż myśleliśmy, 
o czym mówiliśmy w programie wyborczym. Dlatego jeszcze raz powtarzam, budżet powiatu, 
plan budżetu w porównaniu do 2019, w 2018, plan budżetu procedowany w 2023 na 2024 
zwiększył się dwukrotnie i jest zrównoważony, nie ma deficytu, nie ma kredytu, a wydatki 
majątkowe są na blisko 50 000.000,00 zł. To jest bardzo dobry budżet, to jest początek. Zawsze 
wykonanie jest większe niż plan - tak przynajmniej było. Myślę, że i w okresie, w którym pan 
zarządzał i jest to w okresie, w którym my zarządzamy, czego sobie i Państwu również życzę. 
Jeszcze raz bardzo dziękuję. Dobrze, że jest ta dyskusja, bo to jest też czas porównań i tutaj 
naprawdę nie umniejszam. Mówię o czasie, na który mieliśmy bezpośrednio wpływ. Mówię 
o rzeczach, które mają miejsce. Mówimy w tym momencie o finansach, ja nie mówię, że coś 
było wcześniej źle robione. Patrząc na liczbę mieszkańców, to jako powiat jesteśmy wzorem do 
naśladowania od wielu lat. Przy tak małej liczbie mieszkańców nasz budżet naprawdę jest duży. 
Był wcześniej i dzisiaj też. Proszę zobaczyć. Porównujemy do sąsiednich powiatów, które o ile są 
większe, 50%, 100% liczba ludności, prawda? A wysokość budżetu, proszę sobie popatrzeć, to 
też cyfry mówią. Więc naprawdę mamy prawo być dumni z tego budżetu i nie bójmy się o tym 
powiedzieć. Jako radna powiatu, która otrzymała mandat, jestem dumna, że mamy taki budżet 
i tylko siły, i zdrowia, żebyśmy mogli wykonywać dalej tę dobrą pracę na rzecz mieszkańców 
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naszego powiatu. Mamy dużo usług, uratowaliśmy szpital, bardzo się z tego powodu cieszymy. 
Ileż usług dzisiaj jest świadczonych, ile miejsc pracy, kolejne jednostki powstały. Naprawdę 
świecimy przykładem dla innych powiatów w skali województwa i w skali kraju. Takie też są 
wyniki, rankingi, w których rzeczywiście jesteśmy na wysokim miejscu. Więc kończąc swoją 
wypowiedź, jeszcze raz bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie - zakończyła wypowiedź pani 
Wicestarosta.

O głos poprosiła pani radna Aneta Bławat, która powiedziała, że trzeba przyznać, że powiat 
rozwijał się dobrze zarówno poprzedniego zarządu, jak i również obecnego. Bardzo wiele 
inwestycji i zadań wprowadził poprzedni starosta i poprzedni zarząd. Stworzył więcej placówek 
niż obecny, ale za to obecny doprowadza te placówki poprzez swoją pracę można by powiedzieć, 
świetności. Nie zrobiłby tego, jeżeli poprzedni zarząd i poprzedni starosta nie dałby takich 
możliwości. Praca, jaką wykonujemy jest dla dobra powiatu i mieszkańców. Natomiast wiele 
rzeczy i czynników, jeżeli chodzi o budżet i zrealizowane zadania należy wziąć pod uwagę, które 
w tym momencie tak naprawdę dla niej osobiście są nie do porównania, a wręcz nie można tego 
porównywać. Trzeba przypomnieć sobie to, że w okresie ośmioletniej kadencji poprzedniego 
zarządu wykonanych zostało, jeżeli dobrze pamięta 100 km dróg. Ten zarząd takich inwestycji 
nie wykonał, natomiast wykonał inne inwestycje, które również są ważne i znaczące dla 
mieszkańców. Więc porównywanie, co kto zrobił teraz, wcześniej na ten moment nie ma sensu. 
Zdaniem radnej jako Rada Powiatu powinna podejść do uchwalenia tego budżetu, tak aby 
wszystkie zadania były realizowane w przyszłym roku. Argumenty, którymi radni się wymieniają, 
tak jak już wcześniej powiedziała pani radna W. Słowik zostaną ocenione przez mieszkańców i to 
oni zdecydują, kto ich zdaniem ma większe zasługi, a kto mniejsze dla naszego powiatu. Dlatego 
też bardzo by prosiła, aby podejść do procedowania tej uchwały.

O głos poprosił pan radny B. Włodarczyk, który powiedział, padła cyfra, którą Pani Aneta Bławat 
cytowała, nie wie, dlaczego radni podają to bez zastanowienia. Przypomniał, że powiat ma 550 
km dróg. Przez 8 lat nie 100 km, a 480 km asfaltu zostało położone.

Pani radna A. Bławat powiedziała, że chodziło jej o to, że to były ważne inwestycje, które były 
realizowane. Przeprosiła, jeżeli było 400 km , to powiem, że było 400. Pamiętała 100, gdzieś 
umknęły jej pozostałe. Natomiast chodziło o to, że zarówno zarząd wcześniejszy i pan Starosta 
Bogusław Włodarczyk, jej zdaniem naprawdę starali się bardzo dużo zrobić, rozwijać powiat i jej 
zdaniem obecny zarząd również się stara i dokonuje inwestycji. Może są to inne inwestycje, ale 
wiele tych inwestycji jest też bardzo potrzebnych i za to osobiście dziękuje poprzedniemu 
zarządowi, jak i obecnemu.

Pani Przewodnicząca Rady udzieliła głosu pani Wiceprzewodniczącej Rady Agnieszce Łubie - 
Mendyk, która stwierdziła, że wypowie się mniej optymistycznie w odniesieniu do uchwały 
budżetowej bowiem sama uchwała budżetowa ma 53 strony, do tego są tabele i załączniki. 
Poświęciła czas, żeby dokładnie zapoznać się z tymi wszystkimi materiałami. Jest jej 
niesamowicie przykro i chciała wyrazić swoje niezadowolenie i szczególnie kieruję swoje słowa 
do mieszkańców Gminy Wojciechowice, bo niestety dla Gminy Wojciechowice nie znalazła 
żadnej propozycji, ani w zakresie zadań inwestycyjnych, ani w zakresie asfaltowania dróg, czy 
przejść dla pieszych - nic nie znalazła. Ponadto chciałaby sprostować słowa pana Starosty, które 
padły na ostatniej, czy przedostatniej sesji, na której powiedział, że Gmina Wojciechowice 
zyskała najwięcej. Mam tutaj upoważnienie samorządu Gminy Wojciechowice, żeby powiedzieć, 
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że to jest nieprawda, bo Gmina Wojciechowice mogę powiedzieć, że zyskała zdecydowanie 
najmniej. Pan radny Włodarczyk już tutaj przytoczył te inwestycje i nie będzie tego powtarzać. 
Natomiast w budżecie na rok 2024 nie znalazła tutaj nic, z czego by, jak pani Starosta 
powiedziała, była jakoś szczególnie zadowolona czy dumna. Ta kadencja trwała długo, 5,5 roku. 
Myśli, iż Gmina Wojciechowice oczekiwała znacznie więcej. Tych dróg za poprzedniej kadencji 
było naprawdę dużo wykonanych. Wiadomo, że drogi są intensywnie eksploatowane przez ciężki 
sprzęt rolniczy, ulegają zniszczeniu. Wielokrotnie podkreślała, że tam w Stodołach ta droga 
powiatowa w kierunku kościoła wymaga nakładów zarówno pobocza, jak i rowy. Zgłaszała 
potrzebę, nie tylko ona sama, ale w trójkę radnych zgłaszali potrzebę przebudowy drogi w m. 
Stodoły - Kolonie - dwa odcinki. Przewinęła się również też na tej sesji w naszych wnioskach 
droga powiatowa do miejscowości Gierczyce. Droga, co prawda z drugiej gminy, ale też bardzo 
istotna w Gminie Ożarów, a w miejscowości Grochocice, ponieważ stamtąd dzieci chodzą do 
szkoły w Wojciechowicach. Pani radna A. Luba - Mendyk zwracając się do Pani Wicestarosty 
powiedziała, że nie może być taka zadowolona z tego budżetu i z tej całej kadencji i nie czuje 
satysfakcji takiej jaką wyraziła w swojej wypowiedzi pani Wicestarosta.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu pani Małgorzacie Jalowskiej - Wicestaroście, która 
odpowiadając na informację dotyczącą dróg, które tak jak powiedziała wcześniej, w każdej 
gminie są zaplanowane, również w Gminie Wojciechowice są zaplanowane inwestycje na 2024 
rok, w których znajduje się przebudowa drogi powiatowej Stodoły - Zawichost w miejscowości 
Stodoły - Kolonie, to jest ten jeden odcinek drogi i drugi, przebudowa drogi powiatowej Stodoły 
- Zawichost w miejscowości Łopata. To są inwestycje, które zostały zaplanowane na terenie 
Gminy Wojciechowice na 2024 rok. Miejscowość Grochocice łączy się chyba z Gminą Ożarów i to 
jest kolejna inwestycja, przebudowa drogi powiatowej Bidziny, Grochocice, Łopata, Stodoły- 
Wieś w miejscowości Grochocice. Ta akurat inwestycja zaplanowana jest na kwotę 2 700.000,00 
zł.

O głos ponownie poprosiła pani Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Luba - Mendyk, która 
powiedziała, że nie dalej, jak dwa posiedzenia temu, dokonywane były takie zmiany i ma 
dokładnie ten dokument, który odczytała - przebudowa drogi powiatowej miejscowość Stodoły- 
Kolonie, Łopata o łącznej długości 999 km o kwotę 79021,00 zł w związku z przeniesieniem go 
do przedsięwzięć wieloletnich pod jednym zadaniem przebudowa dróg powiatowych na terenie 
Powiatu Opatowskiego, a dokładnie chodzi o wykonanie dokumentacji projektowej, a nie sama 
realizacja inwestycji. Podkreśliła, że walczyła o te zadania w ciągu całej kadencji, a na 2024 rok 
są zaplanowane tylko wykonania dokumentacji projektowej.

Pani Wicestarosta odpowiedziała, że mówiła o odcinku, który jest zaplanowany ze środków 
z Polskiego Ładu. Został napisany projekt na przebudowę, który jest zaplanowany na rok 2024. 
Być może to jest inny odcinek, o którym czyta pani Wiceprzewodnicząca Rady. Pani Wicestarosta 
potwierdziła, że odcinek, który został zaplanowany w budżecie na 2024 r. dotyczy miejscowości 
Stodoły-Kolonie i jest to droga powiatowa nr 1567T, o długości 0,374 km.

Pani Wiceprzewodnicząca Rady A. Luba - Mendyk oznajmiła, że mówi dokładnie o tym samym 
odcinku. Chodzi o miejscowość Stodoły-Kolonie. Tam są dwa odcinki tej drogi w dwóch różnych 
miejscach, ale to chodzi o tą samą drogę.
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Pani Przewodnicząca odpowiedziała, że to co trzyma pani radna, to jest istotnie zrobiona 
dokumentacja, zapłacona dokumentacja, złożone dokumenty i otrzymaliśmy z Polskiego Ładu 
pieniądze na te drogi i do czerwca 2024 będą wykonane.

Pani Wiceprzewodnicząca Rady A. Luba - Mendyk zapytała, gdzie są te pieniądze? Bo wyraźnie, 
przenosiliśmy dwie sesje temu na dokumentację techniczną.

O głos poprosiła pani mecenas E. Płatek - Kosior, która wyjaśniła, że środki z Polskiego Ładu 
powiat otrzymał w Promesie i są zaplanowane jako zadanie przebudowa dróg powiatowych na 
terenie Powiatu Opatowskiego. Jest tam z tego co pamięta ok. 7 000.000,00 zł, tak jest nazwane 
to zadanie i w tym zadaniu o tym, co mówiła pani Wicestarosta, są te zadania przebudowy dróg. 
Nie są wymienione konkretnie, że to jest Łopata, że to są Gierczyce, są wykazane jako zadania 
całościowe, tak jak dostaliśmy Promesę, przebudowa dróg powiatowych i taką Państwo mają 
pozycję w budżecie, tak jest zgłoszone i przetarg chyba został już ogłoszony, a do 5 stycznia jest 
składanie ofert. Tak jak powiedziała pani Przewodnicząca, termin wykonania jest 
zaproponowany do końca czerwca 2024.

Podczas wypowiedzi pani mecenas sale obrad opuścili pan radny Wacław Rodek oraz pan radny 
Kazimierz Żółtek (godz. 14:01). Od tego momentu obrady toczyły się w obecności 15 - 
osobowego składu radnych.

Pani Przewodnicząca Rady Powiatu dopowiedziała, że do m. Stodoły-Kolonia to są takie odcinki, 
które Państwo wymieniacie te nazwy krańcowe, natomiast to dotyczy drogi w Stodołach-Kolonii.

Pani Wiceprzewodnicząca zapytała, czemu w takim razie nie jest to zapisane czarno na białym? 
Dlaczego, nie może iść do swojej gminy pokazać, że ma to w budżecie zapisane? Stwarzacie taką 
sytuację, żeby nad tym budżetem po prostu nie głosować.

Pani Wicestarosta odpowiedziała, że po to są komisje, żeby jak są wątpliwości, że budżet jest 
nieczytelny, to byście Państwo dostali tą informację.

Głos zabrała pani mecenas E. Płatek - Kosior, która dopowiedziała, że do uchwały budżetowej 
zamieszczone zostało uzasadnienie i w uzasadnieniu były wykazane, które odcinki będą 
realizowane w ramach tego zadania.

O głos poprosił pan radny Jacek Dwojak, który powiedział, że z wypowiedzi poprzedników 
pasowałoby dużo powiedzieć, ale skoncentruje się tylko i wyłącznie nad jedną tematyką, tzn. 
nad Gminą Tarłów. W Gminie Tarłów nic się nie działo przez pięć lat. Oprócz tego nie będzie 
przeliczał ile tak jak dawniej powiat wydał na jednego mieszkańca, bo to nie ma najmniejszego 
sensu, ale jedno co starosta zrobił, to więcej zabrał niż dał. Starosta właśnie więcej zabrał niż dał, 
bo zabrał ludziom rehabilitację, a zrobił tylko dwa przejścia dla pieszych przez pięć lat. Otwarta 
została na jesieni nareszcie rehabilitacja, za którą trzeba podziękować wójtowi Tomaszowi 
Kamińskiemu, że dał pomieszczenia, żeby tą rehabilitację stworzyć. To, co zaplanowane jest na 
2024 r. obchodzi nas. Społeczeństwo Gminy Tarłów interesuje to, co zrobiliście, nie mówię 
o zarządzie, bo zarząd się zmieniał, ja nie mam pretensji do niektórych członków obecnego 
zarządu - mówię do starostów - nie zrobiliście nic, dwa skrzyżowania przez pięć lat, a zabraliście 
dużo - mówił pan radny J. Dwojak.
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Podczas powyższej wypowiedzi na salę obrad powrócił pan radny Kazimierz Żółtek (godz. 14:04) 
oraz na salę obrad opuścili pani radna B. Kasińska, pan radny B. Włodarczyk oraz pani radna 
W. Słowik (godz. 14:04), którzy po chwili powrócili na salę obrad godz. 14:04).

O głos poprosił pan Starosta Tomasz Staniek, który powiedział, że pan radny J. Dwojak używa 
mocnych słów i w całej rozciągłości nie zgadza się z tą wypowiedzią. Ta wypowiedź jest 
wypowiedzią uproszczoną, która mija się z prawdą. To jest kłamstwo, co pan radny Jacek Dwojak 
w tej chwili powiedział. Mówi nieprawdę, mocnym językiem. Rehabilitację oczywiście przy 
bardzo dobrej współpracy z Wójtem Tarłowa zrobiliśmy razem. Dokładnie Pan wie, że powiat nie 
mógł remontować i inwestować w nieswój środek trwały, dlatego pomieszczenia musiała 
wymontować gmina. Takie porozumienie było, Pan Wójt wyremontował, a my jako powiat 
finansujemy i to wszyscy Państwo głosowali na jednej z sesji, gdzie zabezpieczyliśmy środki, 
finansujemy i prowadzimy rehabilitację. Rehabilitacji nie zabraliśmy, była czasowo zamknięta, 
ponieważ była w miejscu, w którym nie mogła się znajdować, bo to pomieszczenie nie spełniało 
norm, a obecne pomieszczenie je spełnia. Była zamknięta też na czas pandemii, ale jest 
otworzona. Tak, zrobiliśmy dwa przejścia dla pieszych wraz z chodnikiem. Wybudowaliśmy to 
też dzięki dobrej współpracy z Radą Gminy Tarłów i Panem Wójtem, za co dziękuję. Kolejną 
placówkę typu terapeutycznego utworzyliśmy w Ciszycy Górnej, gdzie za tydzień czy dwa będzie 
odebrana. Koszt remontu tej placówki to był 4 500.000,00 zł. Mamy zadania inwestycyjne 
zaplanowane na przyszły rok. Oświadczam, że nie jest prawdą, co Pan Jacek Dwojak powiedział, 
jest to kłamstwo, że jest zaplanowane, nie wiadomo, czy będzie. Proszę Państwa, to co jest 
zaplanowane, te zadania inwestycyjne, one będą zrealizowane. Część przetargów jest już 
ogłoszona i do 5 stycznia jest składanie ofert, więc to będzie zrealizowane. W tej chwili swoją 
listę przekazałem pani radnej Agnieszce Łubie-Mendyk, więc nie będę cytował zadań, które będą 
zrobione, zamieszczę to na swoim profilu społecznościowym w Gminie Tarłów - mówił pan 
Starosta. Kontynuując wypowiedź przypomniał, że przyjęta została strategia powiatu nie 
pismem, tylko musieliśmy to uchwalić, bo wymagał tego ustawodawca, ale według tej strategii 
wyznaczyliśmy sobie kierunki działań. Dziękuję za to słowo pani radnej Anecie Bławat, która o 
tym właśnie powiedziała. Strategią poprzedniego zarządu była inwestycja w drogi. Te drogi 
zostały w dużej mierze wykonane. My inwestycje drogowe również wykonujemy w mniejszym 
zakresie, ponieważ ten zakres został już wykonany. Częściowo drogi poszerzamy, gdzie jest taka 
potrzeba. Oczywiście chcielibyśmy mieć dzisiaj wszystkie drogi szersze, ale wszystkiego nie uda 
się zrobić. Obecny zarząd pod moim przewodnictwem miał też strategię rozwoju gospodarczego 
i ta strategia jest konsekwentnie realizowana, między innymi w tą strategię wpisuje się zadanie 
we Włostowie. To jest duże zadanie rozłożone na wiele lat, zadanie, które można rozbudowywać 
i wierzę, że to będzie przyczyną do rozwoju gospodarczego naszego regionu. Gdy analizujemy, 
mówimy o bezrobociu. Bezrobocie jest liczone w procentach w stosunku do osób, które 
zamieszkują nasz teren. Faktycznie liczba mieszkańców spadła, ale nie jest to winą zarządu, 
powiatu, że liczba mieszkańców spadła, to jest tendencja ogólnopolska. Trzeba być świadomym, 
że podejmujemy działania, które mają za zadanie zatrzymać tą migrację i ten spadek. Według 
prognoz długoterminowych, które obejmują 15-20 lat, ten spadek będzie jeszcze postępował 
i jednym z elementów jest ta inwestycja we Włostowie w kierunku rozwoju gospodarczego 
naszego powiatu. Następnie obwodnica Opatowa, która również jest w trakcie budowy i też 
dzięki naszym dużym staraniom, mam nadzieję, iż przyczyni się, że w okolicy obwodnicy 
i przyszłej trasy do Kielc będą lokowały się firmy, więc będzie to też po pierwsze, dogodne 
miejsce do rozwoju biznesu, stref przemysłowych, jak też nasze miejscowości mogą stać się 
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sypialnią dla dużych aglomeracji, takich jak chociażby Kielce, czy może Rzeszów w dalszej 
perspektywie. Proszę też wziąć pod uwagę, że bezrobocie to nie jesteśmy jako samorząd 
powiatowy odpowiedzialni za całość bezrobocia. My jako samorząd powiatowy oczywiście 
zbieramy dane i przekazujemy statystykę, ale ta statystyka jest też wynikową i pochodną 
samorządów gminnych. Jako starosta czy zarząd nie biorą odpowiedzialności w całości za 
realizację tych zadań. Jeżeli mówimy o miejscach pracy, to będzie na to czas, żeby podsumować, 
ale tych miejsc pracy faktycznie dużo też przybyło. Czy gmina Wojciechowice otrzymała 
najmniej? Moja wypowiedź, dwie sesje wstecz, dotyczyła transportu. Jeżeli chodzi o transport, 
to faktycznie te linie komunikacyjne zostały w Gminie Wojciechowice ułożone tak, żeby tą gminę 
jak najbardziej zabezpieczały. Gmina Wojciechowice jest jedną z gmin, która została właśnie 
w porozumieniu z samorządem gminnym, z Panem Wójtem w te trasy najbardziej zaopiekowana 
pod względem transportu publicznego. Oczywiście pani radna i radni zgłaszali prośbę 
o dodatkowy przystanek, wydłużenie trasy o kilkaset metrów, to będzie wzięte pod uwagę 
w późniejszym terminie, gdy będziemy mieli takie możliwości logistyczne, żeby ten transport 
mógł być wydłużony. Oczywiście można powiedzieć, że ja to mówiłem 10 razy, 15 razy, nieraz 
nie ma takiej możliwości. Pamiętacie Państwo, którzy jesteście dłuższy czas radnymi, że ja też 
jestem radnym drugą kadencję powiatowym, wcześniej gminnym, że czasami zgłasza się wnioski 
do organu wykonawczego, ale nie wszystkie wnioski mogą być od razu zrealizowane. Niektóre 
wnioski będą zrealizowane, niektóre może nie będą, gdy nie zostaną pozyskane gdzieś środki, 
ale w miarę możliwości bierzemy pod uwagę to, co Państwo radni przynoszą z terenu i te 
potrzeby w miarę możliwości realizujemy. Wszystkich nie udało nam się zrealizować i pewnie 
wszystkich nie zrealizujemy. Był czas na robienie drogi i poprzednie zarządy w dobrej 
koniunkturze te drogi budowały i to zadanie wykonały - tego nikt nie kwestionuje. Proszę 
Państwa, gdy porównujemy budżety i dane statystyczne, to ten portal, który właśnie jest 
cytowany od początku dzisiejszej sesji, te dane z tego portalu, to również mówią, że średnia waga 
noworodków w naszym powiecie wynosiła 3329 gram, w województwie świętokrzyskim była 
o gram mniejsza, a w Polsce wynosiła 3355 gram. Proszę Państwa, statystyki są różne i nie 
będziemy mieli pretensji do starosty, że te dzieci są u nas lżejsze niż średnia w całej Polsce. Na 
tej podstawie chcę tylko powiedzieć, że jeżeli chodzi o obraz budżetów w ostatnich trzech latach 
ich analiza została troszeczkę zachwiana. Dlaczego? Związane było to z dużymi programami 
rządowymi skierowanymi na samorządy. Te programy z jednej strony dawały samorządom duże 
pieniądze na wszelkie inwestycje, które samorządy chciały to dzięki temu dużo mogły zrobić. 
Środki zostały przydzielane mniej więcej po równo każdej gminie i powiatowi również. Jeżeli 
Gmina Wojciechowice miała budżet w 2017 r. j - 17 000.000,00 zł podanych w 2018, ale jeżeli 
miała budżet 30 000.000,00 zł, a dostawała dotację 20 000.000,00 zł, to stanowiło to ogromną 
część budżetu. Samorząd powiatowy również dostawał taką samą dotację, ale w stosunku do 
budżetu, który wynosił ponad 100 000.000,00 zł. Więc ten procent był stosunkowo mały, ale 
należy tutaj wspomnieć, że dotacja była przydzielana nie ze względu na liczbę mieszkańców czy 
ze względu na procent budżetu, tylko to były pewne stałe kwoty i stąd te różnice procentowe 
nie są miarodajne i chyba nie należałoby tego tak analizować, bo wtedy moglibyśmy stwierdzić 
faktycznie inaczej. Ponadto samorząd powiatowy należy porównywać do samorządu 
powiatowego - mówił pan Starosta. Kontynuując wypowiedź powiedział, że obecny budżet jest 
budżetem inwestycyjnym. Jest około 60 zadań inwestycyjnych w całym powiecie i to są zadania 
w różnych dziedzinach m.in. infrastruktura drogowa i rozwój przedsiębiorczości, kultura, 
oświata, we wszystkich dziedzinach mamy ten rozwój. Uważam, że to jest dobry budżet, gdzie 
powiat nie jest zadłużony. W 2018 roku jest prawdą, że dostaliśmy powiat w zarządzanie 
z nadwyżką budżetową, która wynosiła ok.13 000.000,00 zł. W 2024 roku również mniej więcej, 
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ale pewnie coś koło tej kwoty zostanie. Spłaciliśmy także kredyt, który został zaciągnięty w 2016 
roku, z kadencją trzyletnią, czyli ten kredyt zaczęliśmy spłacać w tej kadencji i spłaciliśmy wraz 
z odsetkami 4 025.000,00 zł kredytu. Całość kredytu z odsetkami to jest 7 679.000,00 zł 
z groszami. Pozostało do spłaty 2 975.000,00 zł i ten kredyt również został zabezpieczony i jest 
spłacany. Skupiliśmy się teraz na porównywaniu, analizie pięcioletniej, a powinniśmy się skupić 
na tym budżecie. Myślę, że ten budżet, moje oczekiwania on spełnia. Są zadania inwestycyjne, 
są zadania drogowe i bardzo proszę radę, aby pozytywnie go zaopiniowała - zakończył 
wypowiedź pan Tomasz Staniek - Starosta Opatowski.

Podczas powyższej wypowiedzi salę obrad opuściły pani radna W. Słowik oraz pani A. Łuba- 
Mendyk (godz. 14:16), które powróciły na salę obrad (godz. 14:18).

Pani Przewodnicząca, udzieliła głosu pani Wicestaroście Małgorzacie Jalowskiej, która odniosła 
się do budżetu na 2024 w Gminie Tarłów. Remont drogi powiatowej, Ciszyca Górna, Maruszów, 
Linów, w miejscowości Słupia Nadbrzeżna, to zostało zaplanowane w Gminie Tarłów. Budowa 
przejścia dla pieszych wraz z budową chodników, w obrębie oddział przejścia dla pieszych 
wciągu drogi powiatowej w miejscowości Ciszyca Górna, jeden odcinek i drugi odcinek też 
w Ciszycy Górnej. Wartość ok. 1 500.000,00 zł przejścia dla pieszych i tutaj 600.000,00 zł jeżeli 
chodzi o Słupie Nadbrzeżną. Tak jak powiedziałam wcześniej, w każdej gminie zostały 
zaplanowane inwestycje drogowe. Również w budżecie, który procedowany jest w obecnej 
chwili mamy kontynuację budowy placówki opiekuńczo-wychowawczej w Ciszycy - ok. 
2 000.000,00 zł jest w budżecie. Planujemy zakończyć to w pierwszym kwartale 2024 i są to takie 
najistotniejsze inwestycje dotyczące Gminy Tarłów - zakończyła wypowiedź pani Wicestarosta 
Małgorzata Jalowska.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, 
który powiedział, że w swoim pierwszym wystąpieniu porównał tylko cyfry. Nie mówił 
o inwestycjach, nie porównywał inwestycji. To pani Wicestarosta zaczęła porównywać, więc 
musiał się do tego odnieść i porównywał cyfry. Wskazał, że matematyka jest nauką ścisłą. 
Natomiast jeśli pani już tak bardzo chce porównywać, to nie założenia na 2019, bo wybory były 
w październiku, ale porównajmy 2018 do 2023. Porównajmy także na terenie innych powiatów, 
jak zostało to wykonywane. Nie chciałem porównywać, ale jeśli Pani mówi o tym, że ile tych ludzi 
jest, w którym powiecie, to też Pani po prostu za chwilę powiem. Natomiast, Panie Starosto, 
porównywałem, bo poprosiłem samorządy gminne o te informacje, nie jakiś portal. Mogę Panu 
pokazać, kto z której gminy i z którego powiatu mi przysłał te informacje. Dyskusje, porównanie 
dotyczące budżetu Gminy Wojciechowice dostałem z Gminy Wojciechowice, dotyczące 
porównania budżetu Sandomierza łącznie z inwestycjami na szpital, nie ruszałem tematu, nie 
podchodziłem, tam jest też z wyliczeniem, dostałem od Pana Starosty Piwnika, tak samo z Gminy 
Sadowię dostałem tą informację, tak jak i z powiatu Staszewskiego. Więc proszę nie mówić, że 
zbierałem jakieś średnie dane urodzenia dziecka. Rzeczywiście pojawiła się ta informacja i tam 
można zrobić. Natomiast w pierwszym swoim wystąpieniu nie odnosiłem się do portalu, tylko 
odnosiłem się do informacji, które dostałem od włodarzy gmin - mówił pan radny Bogusław 
Włodarczyk.

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Jackowi Dwojakowi, który zwracając się do 
Państwa Starostów powiedział, że nie słuchali jego wypowiedzi, gdyż podkreślał wyraźnie pięć 
lat co zrobili, nie co będą robić. Panie Starosto, skoro się mówi nieprawda i nieprawda, to ja Panu 
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tłumaczę, że prawda, bo zlikwidował Pan rehabilitację tą, którą stworzył B. Włodarczyk wraz 
z zarządem przed 2018 roku. To, że wójt Tomasz Kamiński udostępnił Panu salę na rehabilitację, 
to jest prawda, że Pan otworzył tą rehabilitację, to jest prawda. Wiedział Pan o tym doskonale, 
zabierając rehabilitację stamtąd, że to było w podziemiach i w tym samym miejscu nie będzie 
możliwości stworzyć tej rehabilitacji - to jest prawda. Po co Pan zabierał? To Pan zrobił dwa 
przejścia dla pieszych, już nie wnikam w kwoty, to jest też prawda. Ja nie mówię, co będziecie 
robić Linów, Maruszów, Słupia, przejścia dwa dla pieszych w Ciszycy, bardzo dobrze. Ale 
podkreślałem, co zrobiliście? Jeśli to jest nieprawda, co ja mówiłem, to jest tu radny Wacław 
Rodek z Tarłowa, niech powie, co więcej zrobiliście - mówił pan radny Jacek Dwojak.

O głos poprosił pan Starosta mówiąc, że słowa przedmówcy są za mocne i jeżeli mowa, że 
zamknięta została rehabilitacja to musiała zostać zamknięta, bo był CCMD-19 i warunki, 
w których była, to tam nie mogła funkcjonować. Znaleźliśmy warunki i teraz rehabilitacja 
funkcjonuje, więc po prostu uważam, że zbędna jest ta dyskusja. Dużo zrobiliśmy, a przede 
wszystkim wydana zostanie broszura, w której podkreślę, co zrobiliśmy - mówił pan Starosta 
Tomasz Staniek. Czy będziemy coś robić, to się okaże. Natomiast na pewno w 2024 roku 
będziemy kończyć inwestycje, które zaczęliśmy. Inwestycja w Ciszycy Górnej jest już prawie 
ukończona, na początku stycznia będzie odbiór tej inwestycji i tam dzieci przyjdą już w lutym. 
Także, Panie Radny, to jeszcze zostanie w tej kadencji zrobione - zakończył wypowiedź pan 
Starosta.

Pani Przewodnicząca powiedziała, że po wypowiedzi pana radnego B. Włodarczyka zamknie 
dyskusję w realizowanym temacie.

Następnie pani Przewodnicząca udzieliła głosu panu radnemu Bogusławowi Włodarczykowi, 
który powiedział, że chciałby sprostować informację pana Starosty. Przypomniał, że wówczas 
rehabilitacja otworzona została za własne środki. Nie mieliśmy środków po uruchomieniu 
rehabilitacji, centralnie przeznaczyliśmy określone pieniądze. Na terenie dwóch gmin: Tarłów 
i Wojciechowice, podpisaliśmy umowy. Nie prowadził tego powiat, tylko prowadziły dwa 
podmioty prywatne na zlecenie spółki Top Medicus. O ile spółka Top Medicus dostawała 
złotówkę, za jeden punkt rehabilitacyjny, to te dwa podmioty gospodarcze dostawały 0,50 zł, 
a 0,50 zł zostawało w spółce. Rzeczywiście prawdę mówi pan Jacek Dwojak, po przyjściu 
zamknęliście Państwo, zlikwidowaliście finansowanie przez spółkę. Jeszcze raz powtarzam, to 
nie powiat prowadził, to spółka prywatna prowadziła. Jeśli ona miała zgodę, jej sanepid nie 
zabierał i nie przeszkadzał działać i prowadzić tej rehabilitacji, nie było nic do tego. Tak 
w Wojciechowicach, a konkretnie w Bidzinach, pani, która prowadziła rehabilitację na własną 
działalność była to pani, która jest z Drygulca, jej mama jest szefową KGW, miała urządzenia, 
prowadziła i zostało to po prostu zabrane. Ona prowadziła i z tego co wiem, to także prywatna 
spółka prowadziła w tym. Rzeczywiście z tymi spółkami, zakończono współpracę i w Tarłowie 
otworzono, a w Wojciechowicach nie otworzono tej rehabilitacji. Rzeczywiście powiat mógł 
uruchomić rehabilitację, jeśli byłyby spełnione określone warunki lokalowe. Ludzie prowadzili 
działalność na własną odpowiedzialność i dostawali połowę tego, co za jeden punkt procentowy 
dostawał szpital. To tylko w ramach normalnych wyjaśnień, bo takie są fakty i taka jest 
matematyka - zakończył wypowiedź pan radny B. Włodarczyk.
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Następnie pani Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała, że realizowany jest punkt 
dotyczący uchwalenia budżetu powiatu, po czym poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2024 rok.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVIII.103.2023 została podjęta i stanowi załącznik nr 26 
do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (11) Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Bożena Kornacka, 
Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam Rozszczypała, Tomasz Staniek, Maciej Wolański, 
Kazimierz Żółtek.
PRZECIW (5) Jacek Dwojak, Barbara Kasińska, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wiesława Słowik, 
Tomasz Świątek.
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Bogusław Włodarczyk.
Wynik głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.

Głos zabrał pan radny Bogusław Włodarczyk, który poprosił o adnotację w protokole z sesji 
dotyczącą jego pomyłki w głosowaniu, gdyż chciał zagłosować „przeciw77, ale przycisnął 
przycisk „wstrzymuję się".

e) w sprawie przyjęcia do realizacji 3 - letniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 
w Powiecie Opatowskim.
Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia do realizacji 3 - letniego Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 
w Powiecie Opatowskim.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVIII.104.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.

f) w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty osoby 
z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024, realizowanego 
ze środków Funduszu Solidarnościowego.
Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty osoby 
z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024, realizowanego 
ze środków Funduszu Solidarnościowego.
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W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVIII. 105.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.

g) o zmianie uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 
zbiorowego, dla których organizatorem jest Powiat Opatowski.
Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do realizacji zadania w ramach Programu „Asystent osobisty osoby 
z niepełnosprawnością" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 2024, realizowanego 
ze środków Funduszu Solidarnościowego.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVIII.106.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.

h) w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Marcina Biskupa w Opatowie 
z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przeprowadzenie prac remontowo - 
konserwatorskich w zabytkowej Kolegiacie p.w. św. Marcina w Opatowie".
Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko - Katolickiej p.w. św. Marcina Biskupa w Opatowie 
z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Przeprowadzenie prac remontowo - 
konserwatorskich w zabytkowej Kolegiacie p.w. św. Marcina w Opatowie".

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVIII.107.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.

i) w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie żądania podjęcia działań w celu zakończenia 
protestów przedstawicieli branży transportu drogowego.
Wobec braku dalszych zgłoszeń pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie żądania podjęcia działań w celu zakończenia 
protestów przedstawicieli branży transportu drogowego.

W głosowaniu jawnym uchwała Nr LXXXVIII.108.2023 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.

Udział w głosowaniu wzięło 17 radnych.
Wyniki imienne:
ZA (17) Aneta Bławat, Jacek Dwojak, Alicja Frejlich, Andrzej Gajek, Małgorzata Jalowska, Barbara 
Kasińska, Bożena Kornacka, Agnieszka Łuba-Mendyk, Wojciech Majcher, Wacław Rodek, Adam 
Rozszczypała, Wiesława Słowik, Tomasz Staniek, Tomasz Świątek, Bogusław Włodarczyk, Maciej 
Wolański, Kazimierz Żółtek.

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
Salę obrad opuściła pani radna Barbara Kasińska godz. 14:33.

Głos zabrał pan radny Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że posiedzenie się przedłużyło i ze 
względów zdrowotnych opuści salę obrad (godz. 14:34).
Salę obrad opuścił również pan radny Wacław Rodek.
Od tej pory posiedzenie toczyło się w obecności 14 - osobowego składu radnych.

Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka udzieliła głosu panu Tomaszowi Stańkowi - Staroście 
Opatowskiemu, który odpowiadając na pytanie odnośnie podpisanej umowy na zajęcia branżowe. 
Jakie to będą zajęcia? Będą to zajęcia w Ożarowie, kurs spawania MAG, kurs spawania metodą MMA, 
kurs programowania robotów oraz sterowników, warsztaty, JavaScript, kurs fotograficzny, szkolenia 
z programu AutoCAD, poziom podstawowy i zaawansowane doradztwo. W zespole Szkół Nr 1 
w Opatowie to kurs baristy, barmański, kurs konsultant ślubny, obsługi programów recepcyjnych, 
hotelowych, kurs BHP, wózek widłowy, grafik komputerowy, fotograficzny, pięć wyjazdów studyjnych, 
doradztwo zawodowe dla uczniów, staże uczniowskie dla 184 uczniów, staże płatne u pracodawców, 
zakupy, komputery, serwery, oprogramowanie, projektory, nagrywarki, USB. Obejmuje to szerokie 
szkolnictwo zawodowe, szeroki program - tytuł programu „Czas na profesjonalistów". Jeżeli chodzi 
o elektromobilność, to były konsultacje społeczne. Robiliśmy strategię elektromobilności. Konsultacje 
społeczne były 21 dni na stronie wywieszone i mieszkańcy nie zgłosili uwag. Obecny projekt strategii 
jest uzgadniany w RDOŚ-u i sanepidzie, bowiem Sanepid Kielce nas zobowiązał do opracowania 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. Podmiot zewnętrzny opracowuje ten dokument. Po 
nowym roku złożymy go do sanepidu. RDOŚ przedłużył nam termin opiniowania do 16 stycznia.
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Po uzyskaniu ostatecznych opinii z RDOŚ i sanepidu dokument wraca, strategię elektromobilności wraz 
z przygotowaną strategiczną oceną oddziaływania na środowisko będzie poddany ponownym 
konsultacjom społecznym, zgodnie ze statutem Powiatu Opatowskiego - mówił pan Starosta 
T. Staniek.
Podczas wypowiedzi pana Starosty salę obrad opuścił także pan radny Jacek Dwojak (godz. 14:35), 
natomiast no salę obrad powróciła pani radna Barbara Kasińska (godz. 14:36) oraz opuścił salę obrad 
pan radny Adam Rozszczypała (godz. 14:36).

Pan Starosta dodała, że panu radnemu J. Dwojakowi została już udzielona odpowiedź dot. sali 
gimnastycznej.

Pani radna Wiesława Słowik powiedziała, że jeśli chodzi o elektromobilność, o której pan Starosta to 
rozumie, że ta dokumentacja jest już opracowana?

Pan Starosta odpowiedział, że tak. Następnie kontynuując swoją wypowiedź pan Starosta 
dopowiedział odnośnie Ożarowa i sali gimnastycznej, że umowa została wypowiedziana przez powiat, 
dlatego szkoła nie miała prawa korzystać. Sala gimnastyczna była w umowie na szkołę podstawową, 
którą powiat skutecznie wypowiedział. Wskazał, iż resztę dopowiedział pan mecenas i to jak ta sprawa 
będzie rozwiązana. Jeżeli chodzi o sesję, żeby była zwołana w sprawie zespołu szkół, na to pytanie 
odpowiedziała pani Przewodnicząca Rady mówiąc, że taka sesja będzie zwołana. Wyjaśnienia sprawy 
co do naborów do szkół odpowiedziała pani Wicestarosta. Odpowiedzieliśmy także wcześniej na 
pytanie zadane przez pana radnego Tomasza Świątka dot. Świętokrzyskiego Centrum 
Przedsiębiorczości Rolniczej.

O głos poprosiła pani radna Aneta Bławat, która powiedziała, że bardzo się cieszy, że te zajęcia będą 
realizowane w szkołach należących do powiatu opatowskiego. Nadmieniła, że jako radna powiatowa 
w ubiegłej kadencji napisała wniosek, również dla szkoły, który był realizowany w szkole „na Górce". 
Wówczas pozyskała ponad 1 500.000,00 zł właśnie na takie zajęcia. Nadto cieszy ją to, co powiedział 
pan Starosta, gdyż jest to jakby kontynuacja tamtego wniosku, który był realizowany. Owszem, on był 
realizowany tylko na jedną szkołę, teraz jest to na wszystkie szkoły, ale fajnie, że są te same zakresy, 
czyli staże zawodowe, wizyty studyjne, szkolenia dla dzieci, tam jeszcze było też wyposażenie 
pomieszczeń za ponad 200.000,00 zł. Ten projekt już właśnie ukończył w tym roku trwałość, a teraz 
będą realizowane działania, które będą kontynuowały i powielały te działania. Jest jej bardzo miło 
z tego powodu, że wcześniej dołożyła swoją wiedzę i teraz to wszystko jest kontynuowane.

O głos poprosiła również pani radna Wiesława Słowik, która zapytała odnośnie tego projektu i zajęć 
branżowych. Staże, 180 uczniów, to mam rozumieć, że będą kierowane do pracodawców? Czy te 
zajęcia, czy wszystkie te staże będą się odbywać w szkołach? Takie mam pytanie. Różnie, tak?

Na salę obrad powrócił pan radny Adam Rozszczypała (godz. 14:40). Od tej pory obrady toczyły się 
w obecności 14 - osobowym składzie radnych.

Pan Starosta powiedział, że przede wszystkim też u pracodawców i to będą staże płatne. Stawka za 
godzinę to jest 25,61 zł każdy uczeń po 150 godzin. Staże płatne u pracodawców.

Pani radna W. Słowik powiedziała, że to znaczy, iż szkoły mają się, zwracać do danego pracodawcy,
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z umową, związaniem i mogą odbywać sobie staże w jednostkach organizacyjnych, na terenie powiatu, 
jak również i w samorządach, tak mam to rozumieć?

Pan Starosta odpowiedział, że dokładnie tak.

Następnie pani Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że porządek obrad został wyczerpany, 
a ponieważ jest to ostatnia sesja w roku, podziękowała serdecznie za całoroczną pracę, współpracę 
i złożyła życzenia na nowy rok wszystkim radnym, pracownikom oraz wszystkim mieszkańcom Powiatu 
Opatowskiego.

Wobec zrealizowania bieżącego punktu pani Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Ad. 9. Zakończenie obrad LXXXVIII sesji Rady Powiatu.
Pani Przewodnicząca Bożena Kornacka poinformowała, że porządek obrad został zrealizowany, po 
czym wypowiedziała formułę - „zamykam obrady LXXXVI11 sesji Rady Powiatu w Opatowie".

Przewodniczący Rady

Bożena Kornacka'
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